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narodov in dežel tuđi naš boj. Ta boj pa
bijemo predvsem rta naših tleh, ko se kot""
člani zveze komunistov in drugih družbenopoli-
tičnih organizacij in kot delegati v samoupravnih
in delegatskih skupščinah zavzemamo za
dosledno uveljavljanje samoupravljanja; to
je za resnične interese delovnih ljudi in obča-
nov. Samo po tej poti lahko uresničimo tuđi
zastavijene cilje gospodarske stabilizacije.
Bitko za novo ureditev sveta pa borno uspešno
izbojevali tuđi tako, da borno dosledno nadalje-
vali Titovo politiko neuvrščenosti, ki edina
lahko vodi k premoščanju blokovskih nasprotij
in daje upanje za prihodnost vsemu človeštvu.

V zadnjih dveh letih in pol smo doživljali
hude preizkušnje. Izgubili smo tovariša Kardelja
in tovariša Tita, poslabšal se je gospodarski
položaj doma in v svetu, mednarodni odnosi
so še naprej zaoštreni. Kljub temu pa smo
zadržali visoko stopnjo moralne in politične

Osrednja občinska proslava
ob 40-letnici vstaje bo 5. sep-
tembra na Ma lem Jesenovcu,
kjer so pred štiridesetimi leti prvi
partizani iz naših krajev ustano-
vili Borovniško četo. ^ ^

Program prireditevi

MALI JESENOVEC
1941—1981

^ ^ VRHNIKA

Petek, 4. 9.
ob 19. uri
— odkritje umetniške skulpture, ki jo je izdelal kipar Tone Lapajne v parku pred Cankar-

jevo knjižnico

Sobota, 5. 9.
ob 7, uri
— pohod na Mali Jesenovec in orientacijsko tekmovanje rezervnih'vojaških starešin
ob 10. uri
— na Malem Jesenovcu odkritje spominskega obeležja
ob 11. uri
— pri gozdarski koči na Jastrebih sprejem mladincev prostovoljcev v enote teritorialne

obrambe
— tovariško srečanje

Nedelja, 6. 9.
ob 11. uri
— 5. srečanje borcev in aktivistov Notranjske na Kožijeku.

Kako pridemo na Mali Jesenovec:

Po cesti proti Pokojišču, na označenem odcepu zavijemo desno in sledimo oz-
nakam. Pot bo označena, ni bojazni, da bi zašli.

ČESTITKA

France Popit — šestdesetletnik
V imenu vseh občanov Vrhnikeso družbe-

nopolitične organizacije in občinska skupš-
čina čestitale predsedniku CK ZKS Francetu
Popitu ob njegovem visokem življenjskem
jubileju — 3. avgusta je slavil 60-letnico. V
čestitki smo mu občani kot velikemu borcu in

revolucionar ju ter častnemu občanu občine
Vrhnika zaželeli veliko osebne sreče. Pri vo-
đenju slovenskih komunistov in pri razvijanju
socialističnih samoupravnih odnosov med
jugoslovanskimi narodi in narodnostmi pa še
naprej veliko uspehov.

Srečanje delavcev IUV Bliža se čas, ko bodo učenci spet sedli v šol-
ske klopi. Učenci z Loga, Dragomera in Borov-
nice bodo tokrat že sli v nova »hrama učeno-
sti«. Obe novi soli bosta končani do pričetka
novega šolskega leta. Le še nekatera manjša
obrtniška dela morajo postoriti, v nekaj prosto-
rih pa je že oprema.

Bogatejši borno za še dvapomembna družbena

objeKta. Najpomembnejše pa je, da se z dogradi-
tvijo teh dveh šol odpirajo možnosti za uvajanje ce-
lodnevne sole tuđi v naši občini.

Zvonec bo učence poklical v učilnice že prvi dan
novega šolskega leta, uradna otvoritev sole v Bo-
rovnici pa bo 18. septembra, sole Log—Dragomer
pa predvidoma v začetku oktobra.

Fotografiji: atrij sole na Logu in hodnik v soli
v Borovnici.

Zvonca bosta prvič zazvonila v novih šolah

i.

1 '-etošnje IX. Srečanje delavcev delovne
Or9ani2acije IUV bo 15. avgusta na Ulovki
" a d Vrhniko. Organizator srečanja je TOZD
Usnjarna Vrhnika.

' Ma dan tovariškega srečanja delavcev DO

IUV bodo na slavnostni seji delavskega sveta
delovne organizacije proglasili tovariša Fran-
ceta Popita za častnega člana delovne organi-
zacije IUV in mu ob tej priložnosti tuđi izročili li-
stino o izvolitvi. " C. G.

Gradili bodo nov hotel
Da je edlni naš hotel Mantova premajhen, ugotavljamo

• 6 dalj časa, prav tako pa je tuđi opremljenost hotelskih
*°b izredno slaba. Kolektiv hotela želi z gradnjo novega
"°tela to pomanjkljivost odpraviti.

. TOZD Hotel Mantova je namreč ha seji delavskega sveta v
i U r % sprejel sklep, da bodo pričeli graditi nov hotel, s progra-
mom gradnje so seznanUi tuđi sestavljeno organizacijo Merca-
'Or-Hoteli-Gostinstvo, ki se z investicijo strinja.

I-v O v hotel bo »B« kategorije s 120 ležišči in 40. pomožnimi
; *'Sči. Začetek gradnje je predviđen v letu 1983, zaključek pa
. 'etu 1985. Predračunska vrednost pa znaša 5 milijard dinar-

v- Gradnja tega hotela je predviđena na lokaciji »pri Gramek-
su«.

Gradnja hotela je tuđi v skladu z vidiki prostorskega plana in
s konceptom urbanističnega nacrta. Zajeta je tuđi v družbe-
nem planu občine Vrhnika za obdobje od 1981 do 1985, kakor

udi v planu delovne organizacije.
i

l # julijskih dneh pred štiridesetimi leti se je
m v varstvu gozdov na pobočju Malega
teenovca za Ljubljanskim vrhom zbrala
^a skupina upornih in za oboroženo akcijo
>Per okupatorja odločenih partizanov, ki
' kmalu zatem ustanovili Borovniško četo.
Bt®ga septembra letos jim bodo odkrili
vornno spominsko obeležje, ki naj priča,
i9 /6 v tistih usodnih dneh tuđi na tem delu
?vQnskega ozemlja nastala oborožena
,"a/a, ki ni bila spontano dejanje, temveč
^ultat predvojnega revolucionarnega gibanja
<sl<rbnih pri prav, ki jih je vodila komunistična
•Mija.

^nizirane akcije, ki so jih ti prvi borci
e°"' že v avgustu 1941 zoper okupatorja,
°drrtevale tuđi v širšem prostoru in imele

• Podpori terenskih organizacij Osvobodilne
"te pomemben vpliv na nadaljnje širjenje

iOra na Notranjskem.

Revolucionarno močilo
%jbo vednonaš kažlpot
''• to so doživeli tišti čas in bili tuđi neposredni
!e/eienc/ takratnih dogodkov, se lahko

Or>osom ozrejo nanje in seveda tuđi na
e kasnejše v vseh minulih štiridesetih letih.
°9ih ni več med nami, mnogi pa so še

|Pes aktivni revolucionarji. Vsem velika
"va'a in iskren pozdrav na našem skupnem
ty'u.

L • •
Posni pa smo tuđi vsi, ki tistih časov nismo
Posredno doživeli. Doživljamo pa njihov
$ in sadove osvobodilnega boja in revolucije.
F' v današnjem času je lahko samo ideja
Postane revolucionarnosti pot k napredku
P&odvisnosti. Tako nam izročilo izpred
lf'desetih let postaja in ostaja del naše
Všnjosti in bodočnosti.

'">o v zapletenih mednarodnih in domaćih
"^rah. ideja socializma in neodvisnosti,

J^atero smo šli V boj pred štiridesetimi
(n

PtOc/ira v Pore vsen političnih sistemov
asoyega sveta. Toda staro se ne umika

•J?, 0Ql sebe. Zato je boj zg novo ekonomsko
', 'tev svete, neodvisnost in enakopravnost

zavesti. Bratstvo in enotnost jugoslovanskih
narodov in narodnosti sta se še bolj okrepila,
pa čeprav je sovražnik v enem delu Jugoslavije
uspel zanetiti mržnjo in protirevolucionarno
dejavnost. Dogodki na Kosovu pa so seveda
tuđi posledica zgodovinskega razvoja in
nenazadnje tuđi naših slabosti. Utrjevanje
sistema splošne ljudske obrambe in družbene
samozaščite in njegovo podružbljanje je
zato tuđi v prihodnje del naših vsakdanjih
nalog.

Vse to nas opozarja, da revolucija neprestano
traja. Samo na nov način in v novih pogojih
bijemo boj, kakršen je bil začet pred štiridese-
timi leti.

Za mnoge je proslavljanje revolucionarnih
dogodkov prilika za obujanje spominov,
za vse nas pa prilika za nova spoznanja
o tistem času in za njihovo uporabo pri iskanju
rešitev, ki jih zahteva današnji čas in prihod-
nost.

JOŽEPERPAR '



Na mostu Je bila osrednja slovesnost — Brane Jereb Je prerezal trak in simbolično otvorit cesto.

VPODLIPI PRVIČ KRAJEVNI PRAZNIK —
ŽE DESETO SREČANJE ODSELJENCEV Za praznik odprt nov most

Že desetlč zapored je bilo prvo soboto v av-
gustu v Podlipi srečanje vseh, ki so doma iz te
lepe doline. Letos pa je bil ta dan še posebej
slovesen. Prvič so praznovali tuđi krajevni
praznik, ki je vezan na težke trenutke 2. avgusta
1942, ko je bila požgana njihova vas in ob tej
priložnosti so slovesno predali uporabi novo
asfaltirano cesto in most. Slovesnosti pri
novem mostu so se udeležili številni krajani ter
predstavnik! občinske skupščine in družbeno-
političnih organlzacij. Po krajšem kulturnem
programu je predsednik skupščine krajevne
skupnosti Podlipa-Smrečje Srećko Leskovec v
pozdravnom nagovoru izrazil zadovoljstvo
vseh krajanov in se zahvalil vsem, ki so poma-
gali, da jih z občinskim središčem povezuje
dobra cesta. Vrvico pa je prerezal Brane Jereb.

Ob tej priliki so tuđi počastili spomin na vse, ki
so žrtvovali življenje v narodnoosvobodilni
borbi. Delegacija krajevne skupnosti — Kaje-
tan Brence, Stef an Jereb in Lovro Žakelj—pa je
položila k spomeniku žrtvam fašizma venec.

Slavnostni govor je imel predsednik izvršnega
sveta Franc Krašovec. Iz njegovoga govora pov-
zemamo najaktualnejše misli:

»Ob vašem krajevnem prazniku formalno Tn
obenem slovesno dajete v uporabo objekta, ki sta
zagotovo pridobitev tako za krajevno skupnost
Podlipa kot tuđi za vse krajane občine Vrhnika.
Oba objekta v skupni vrednosti ena milijarda 650
rnilijonov starih dinarjev predstavljata največjo in-
vesticijo na področju cestnega gospodarstva v
zadnjih petih ali desetih letih v občini Vrhnika. Rea-
lizacija je dobila spodbudo od krajanov Podlipe, ki
ste v skladu z družbenim planom 76—80 prispevali
sorazmerno velik delež v okviru svojih možnosti,
vendar je bilo takoj na začetku jasno, daje program
sampprispevka s 110 milijoni popolnoma vezan za
sodelovanje vseh v občini Vrhnika. Vaša samou-
pravna organiziranost in delovanje vseh organov v
krajevni skupnosti Podlipa je omogočila, da je
prišlo tuđi do sodelovanja temeljnih organizacij
združenega dela iz občine, kjer so v svojih samou-
pravnih organih ugotovili nujnost, da se z asfaltira-

ZAKLJUČKI PROBLEMSKE KONFERENCE O PROBLEMATIKI
DRUŽBENIH ORGANIZACIJ IN DRUŠTEV V NAŠI OBĆINI

V društvih mora vladati
načelo amaterizma

V okviru družbenih organizacij in društev
delovni Ijudje in občani ne zadovoljujejo
oziroma ne izražajo samo svojega interesa,
pač pa tuđi skupne družbene interese, zato
so društva pri sprejemanju ciljev in nalog ter
pri uresničevanju odgovorna članstvu in
tuđi širši javnosti.

Bolj kot do sedaj morajo biti s svojimi progra-
mi, delom in dosežki navzoča v vseh oblikah
samoupravljanja in družbenopolitičnega orga-
niziranja, posebno še v socialistični zvezi, kra-
jevnih konferencah in temeljnih organizacijah
ter šolah.

Družbene organizacije in društva morajo po-
stati aktivnejši in pomembnejši dejavnik v obli-
kovanju stališč in programov ter usmeritev so-
cialistične zveze in ne le sodelovati s formalno
zastopanostjo svojih delegatov v konferencah
socialistične zveze in njenih organov. Tako mo-
ramo začeti vzpodoujati dejavnost društev, ki
so prenehala delovati: taborniki, društvo prija-
teljev mladine, turistično društvo idr. Zveze bi
ustanavljali le če bi obstajal interes članstva oz.
društev in širši družbeni interes, ki je odraz vza-
jemnega sodelovanja in usklajevanja aktivnosti
širšega pomena ter, če bi bila možnost za zago-
tovitev osnovnih finančnih in materialnih pogo-
jev.

Društva se morajo tesneje povezati z osnov-
nimi šolami in z ustreznimi metodami dela
vzpodbuditi interes mladine ter jo tako že na za-
četku poti vključiti v to dejavnost.

Usposabljanje mentorjev za delo z mladino je
pomembna naloga delovanja društev in zvez,
saj borno le tako lahko uspešno pomlajevali
članstvo, krepili dejavnost ter opravljali po-
membno vzgojnoizobraževalno delo.

Osnovna značilnost in pomembna družbena
vrednota je prostovoljno združevanje delovnih
ljudi in občanov v družbene organizacije in
društva ter predvsem pripravljenost članstva,
da s svojim prostovoljnim delom bogati svoje
življenje in soljudi in humanizira medsebojne
odnose. Zato borno torej društva formirali na
načelih amaterizma. Pri tem pa je potrebno bolj
ovrednotiti delo družbenih organizacij in druš-
tev ter zaslužne neprofesionalne člane, aktivi-
ste, pogosteje moralno stimulirati in nagrajeva-
ti.

Družbene organizacije in društva si bodo tuđi
vnaprej prizadevala za spoštovanje temeljnih
načel kadrovske politike v skladu s svojimi spe-
cifičnimi možnostmi. Vodstva morajo biti odraz
strukture članstva. Poleg tega bodo družbene
organizacije in društva skrbela za nadaljnji ra-
zvoj in utrjevanje konkretizacije notranjega živ-
ljenja, za krepitev odnosov in iz tega izhajajoče
kolektivne odgovornosti ter za dosledno uve-
Ijavljanje delegatskih odnosov.

Prizadevanja je potrebno usmeriti v raciona-
lizacijo dela v družbenih organizacijah in druš-
tvih ter ugotoviti, katera dela in v kakšnem ob-
segu je možno opravljati prostovoljno in kdaj so
ustvarjeni pogoji za profesionalno opravljanje
dela, delavcem pa omogočiti, da se združujejo
v delovne skupnosti, da bi tako lažje uveljavljali
svoj samoupravni položaj.

Zlasti bo treba razmisliti o nekakšnem »servi-
su«, ki bi za družbene organizacije in društva
opravljal strokovna opravila kot so vođenje ra-
čunovodstva, administrativna dela ipd.

Socialistična zveza se bo zavzemala za poe-
nostavitev poslovanja družbenih organizacij in
društev, posebej tistih, ki ne razpolagajo z več-
jimi finančnimi sredstvi.

Sistem financiranja družbenih organizacij in
društev moramo še nadalje graditi na načelih
svobodne menjave dela, na podlagi samou-
pravno dogovorjenih programov. V tem okviru
je treba ponvno pretehtati celotno problematiko
financiranja gasilstva in organizacij za tehnično
kulturo. Članarina mora predstavljati pretežni
del sredstev za redno dejavnost društev. Zlasti
tistih dejavnosti, ki v pretežni mori zadovoljuje
osebni interesi članov. Programi dela društev
morajo biti sestavni del aktivnosti SZDL, v ok-
viru teh je potrebno zagotoviti širši družbeni in-
teres in se tako izogniti vsakršni komercializaci-
]'•

Družbene organizacije in društva morajo v
svoje programe vnesti elemente SLO in DS,
skladno z navodili socialistične zveze. Aktiv-
neje in bolj samoiniciativno se je treba vključiti v
akcijo NNNP.

Potrebno bo tuđi večje sodelovanje uprav-
nega organa za ljudsko obrambo pri oblikova-
nju programov in tuđi sofinanciranju društev in
družbenih organizacij, ki so pomembne za
SLO.

njem ceste tuđi vaša krajevna skupnost poveže z
občinskim centrom oziroma omogoči kolikor toliko
normalen prevoz delavcev v svoje organizacije
združenega dela. Pri mostu, ki ga danes odpiramo,
niti ne moremo govoriti o izboljšanju standarda,
temveč o nujnosti, saj je le s tem mogoč varen
promet. Od delovnih organizacij so prispevale
svoja sredstva IUV TOZD Usnjarna 100 milijonov,
poleg tega pa še LIKO, IGRAD, Kmetijska zadru-
ga, ISKRA in drugi — skupaj 50 milijonov.

Največji je bil prispevek SKIS, kar pomeni, da so
vsi občani sprejeli potrebo po izgradnji teh dveh ob-
jektov. Prispevek SKIS je bil 1,3 milijarde dinarjev.
Z dograditvijo teh objektov so vse krajevne skup-

Predsednik skupščine KS Srečko Leskovec Je
v pozdravnem nagovoru izrazil zadovoljstvo
vseh krajanov. •

nosti vsaj po eni smeri povezane z moderniziranim
cestiščem z magistralno cesto. Pri tem zaradi
težke gospodarske situacije v tem obdobju tolikš-
nih objektov na področju cestnega gospodarstva
ne bo več mogoče graditi, kljub potrebam, saj so še
vaši in zaselki, kjer je dostop do delovnih mest
otežkočen oziroma sploh otežkočeno delovanje
teh občanov — Pokojišče, Smrečje in povezava
Bevke — Blatna Brezovica.

Celotna Jugoslavija je v težkem gospodarskom,
Socialistična avtonomna pokrajina Kosovo pa tuđi
v težkem političnem položaju. Do tega je prišlo tako
iz objektivnih vzrokov, kot so nizka startna osnova
po koncu vojne in prehod iz agrarne v industrijsko
družbo. Pri tem bi opozorila, da število zaposlenih v
kmetijstvu ne more biti merilo razvitosti posamez-
nih področij, pač pa je važen način proizvodnje, ki
bo omogočal čim večje donose.

Pri reševanju težav imajo subjektivne sile v tej po-
krajini popolno podporo vse narodov in narodno-
sti v Socialistični federativni republiki Jugoslaviji.
Novo kvaliteto gospodarskomu razvoju manj razvi-
tih republik, tuđi Kosovu bo dal tuđi dogovor, da se
50 odstotkov sredstev za pospeševanje razvoja v
teh delih Jugoslavije združi neposredno z združe-
vanjem dela in sredstev. Dogodki v SAP Kosovo so
tuđi vsem opozorilo, da moramo povećati budnost
in odgovornost povsod, tuđi v naši občini.

V Sloveniji, kakor tuđi v naši občini, ocenjujemo,
da je sedanja varnostno-politična situacija dobra,
vendar se nam lahko prav hitro spremeni, če ne
borno dosegli ciljev, zastavljenih za obdobje
1981—1985, zato še posebej stabilizacije ne
smemo sprejemati kot enkratno akcijo, pač pa kot
način našega nadaljnjega obnašanja. Naš cilj mora
biti ustvarjanje čim večjega dohodka na podlagi
večje produktivnosti dela in samo večji dohodek bo
omogočal tuđi večjo porabo, pa naj gre pri tem za
naš osebni ali družbeni standard.

Ni običajno, da se predsedstvo SFRJ — v okviru
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svojih ustavnih pooblastil — obrne na skup#
SFRJ s pozivom, da je nujno bolj zavzeto in
sledno delo za doseganje ciljev, gospodarske
bilizacije. Ni naključje, da sedanje naše težave
kateri primerjajo z gospodarskim stanjem konj
štiridesetih let, ko smo bili gospodarsko in politi
blokirani z obeh strani z vzhoda kot zahoda, '*
stanjem v začetku petdesetih let, ko so se pozi
posledice gospodarske blokade in so nam p
tega še vremenske neprilike zmanjšale km£4
proizvodnjo. Nastali položaj nam ne bodo rešir
živi, pač pa le ekonomski ukrepi, in naše obbr.«
nje pri izvajanju teh ukrepov na vseh ravne1«
obnašanja v OZD v KS in predvsem odgovoc
obnašanja vsakega posameznika pri opravi
svojega dela.

Že v lanskem letu smo se zavedali težkega!
spodarskega položaja in predvsem prehitre d
vseh treh oblik porabe — skupne splošn«
osebne porabe. Zato smo poleg resolucije za1

1981 sklenili tuđi dogovor o delitvi sredstev za
in skupno porabo. Izpolnjevanje tega dogov
nam je pokazala visoko zavest vseh delovnih!
in občanov. S tem smo te oblike porabe zadrža'
sprejemljivem nivoju, in to kljub visoki stopnji i"
čije in večanju predvsem življenjskih stroškoVit
je povzročilo realen padec življenjskega stan<C
da... Za zaščito življenjskega standarda so[
sprejeti na ravni SRS nekateri ukrepi kot so Zn.
nje minimalnega OD in uvedba kompenzacif
osnovne življenjske artikle. Te kompenzacije bv
v Sloveniji zahtevale 145 milijard starih dinarjem
občino Vrhnika je tu delež približno 350 milijoi
Ti ukrepi so le začasni za zaščito življenjsKf
standarda delavcev z najnižjimi osebnimi dotif
in morajo biti spodbuda za boljše delo. Niti najflf
pa ne smejo izkrivljati osnovnoga načela nagff
vanja po delu. ' I

Najkritičnejši je položaj na področju izvozni
predvsem izvoza na konvertibilno področje i r j
ložaj na področju industrijske in kmetijske P|
zvodnje. Na področju izvoza v Sloveniji ne d<¥
gamo zastavljenih ciljev in borno morali za kof
toliko normalno delovanje gospodarstva v dru«
polletju izvoz povećati za 50 odstotkov gled^f

( prvo polletje letos. V občini Vrhnika se poleg 'f|
cionalnih, tuđi v slovenskom prostoru pomeml
izvoznikov IUV in LIKa — vključujejo v izvozi
Kovinarska, KZ in Ingrad. Nujnost izvoza moi^
spoznati tuđi v ostalih tozdih in ne računate
borno dohodek lahko ustvarjali samo na domaji
nestabilnom trgu. Pri tem ni važno ali gre za H
samega tozda, pač pa mora iti" za izvoz v on
večjih sistemov, seveda z urejenimi dohodkovf
odnosi. Brez povećanja izvoza nam je resno o»
žena preskrba z energijo, predvsem z naftnirfij
rivati, kar lahko povzroči zastoje v posamd
proizvodnjah. V Jugoslaviji dogovorjeni cilj 1 fi
jarde dolarjev deficita v odnosih s tujino na<J
manjšem izvozu omejuje možnosti uvoza. *
reprodukcijskoga materiala — kar pomeni zfl*
sanje proizvodnje, kot tuđi zelo majhne moŽ'1

izvoza opreme, kar nam dolgoročno onemo?
razvoj konkurenčnosti in možnpst izvoza. .,

V skupščini SRS so bili pred kratkim spreje"
kateri intervencijski zakoni z veljavnostjo do Kff
leta. Predvsem gre tu za zakon o omejevanju 'A
sticij, ki zahteva od nas vseh ponoven pregled*!
gospodarskih investicij in odložitev vseh, J*i
omogočajo večjega izvoza. Na področju druž&f
dejavnosti pa bo možno dokončati ali začeti \fi\
objekte, ki zagotavljajo uvajanje celodnevnč
in usmerjenega izobraževanja.

Na področju komunalnoga gospodarstva
možno izvajati le investicije, ki bodo zagotav

stanovanjske izgradnje, medtem ko se borno
rali investicijam za izboljšanje komunalnoga $
darda za nekaj časa odpovedati. S tem zakoj
so povezani tuđi programi samoprispevkov, Kj*
bo moč izvajati investicij, dokler ne bo zbrana'
polovica sredstev.

Za pospešitev izvoza so uvedene nove pr^
ki bodo v Sloveniji zahtevale 160 milijard aW
Ta sredstva bo potrebno združiti z zmanjša^
skupne in splošne porabe, to za Vrhniko pre^
lja 840 milijonov dinarjev. Nekaterim program
se bo pač potrebno odpovedati. Odpovedov<

programov bo odvisno predvsem od rasti doh"
in racionalnoga trošenja sredstev«
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^DRENOVEM GRIČU — S PODALJŠANIM SAMOPRISPEVKOM V NOVO
, SREDNJEROČNO OBDOBJE

Vedno ciljajo po
nečem boljšem

kompleksov na Logu in v Dragomeru postal tuđi
Drenov grič zanimiv za gradnjo. V naslednjih nekaj
letih bo — kot kaže — tuđi na Drenovem griču zra-
slo precej novih hiš — sprejeli so namreč zazidalni
nacrt za usmerjeno gradnjo 70 hiš.

Tako kot v vsakem manjšem naselju se tuđi na
Drenovem griču vsi med seboj dobro poznajo. Radi
se družijo, nišo samo vaše zaprti Ijudje. Najbrž je
tuđi to vzrok, da jim gre vsako zastavljeno delo kar
dobro od rok. Pred kratkim so asfaltirali še del
ceste. Zanjo so krajani poleg samoprispevka še
dodatno zbrali denar in tako uspešno zaključili
prejšnji referendumski program.

»Če ni nobenega dela, če ni želje, po nečem
boljšem, če ni akcije, ki rodi neke sadove, potem
življenje, pa naj bo družabno ali pa družbenopoli-
tična aktivnost, kar nekako zamre,« so si bili enotni
predsednik sveta KS Janez Leskovec, predsednik
in sekretar krajevne konference SZDL Marjan Si-
gulin in Tone Jereb, predsednik novoustanovlje-
nega športnega društva Miro Jerina in Janko Je-
tavšek.

»Čutili smo potrebo, da učvrstimo organiziranost
socialistične zveze. Leto dni bo kmalu naokrog,
odkar smo se kadrovsko okrepili, predvsem mlajši
so zgrabili za delo in že so tu rezultati. Precej
srečno roko smo imeli pri izbiri novih kadrov,« pou-
darja Marjan Sigulin. Tone Jereb pa dodaja, da pri-
haja vedno boljdo izraza kolektivno delo. Povećala
se je aktivnost sveta in skupščine krajevne skup-
nosti. Pa tuđi mladinci, ki so bili vrsto let kar nekam
odrinjeni, so poprijeli za delo.

Da to ne bo izzvenelo kot prazna hvala: pred
kratkim so ustanovili športno društvo. »Kar precej
Drenovcev se ukvarja s športom, vendar so bili vsi
vključeni v razna športna društva v drugih krajevnih
skupnostih, precej jih je bilo tuđi v Ljubljani. Pa smo
si rekli, zakaj ne bi imeli svojega društva. Saj, po-
govarjali smo se o tem že dolgo. Letos spomladi pa
so nas nekaj na eni od sej izvršnega odbora KK
SZDL zadolžili, da čimprej ustanovimo društvo.
Predvsem nam gre za množičnost. Vse rekreativce
smo združili v trim sekciji. Naša najvidnejša dejav-
nost je tek na smučeh. Precej je tuđi kolesarjev,
planinarimo pa tuđi balinamo. V nacrtu pa imamo
tuđi gradnjo košarkarskega in odbojkarskega igriš-
ča. Gradili ga borno iz sredstev samoprispevka. Ko
bo urejeno še to igrišče, bo naša dejavnost že kar

V Mineralovem kamnolomu, kjer »režejo« crni in rdeči martnor, imajo ehega največjih in najso-
dobnejših žerjavov v Jugoslaviji za dviganje težkih kamnitih blokov.

dovolj razširjena. Vsi bodo imeli priliko, da se po
napornem delavniku sprostijo na Športnem igrišČu
kar doma v svojem kraju. Ne bojim treba več hoditi
ćelo v Ljubljano,« je dejal-predsednik športnega
društva Miro Jerina.

Starejši na Drenovem griču vedo povedati, da so
med prvo svetovno vojno ob raziskovanju nahaja-
lišč premoga in živega srebra — premog so nekaj
časa tuđi kopali in še sedaj je moč videti rov opuš-
čenega rudnika — naleteli »na Bobnu« na vrelec
tople vode. Pravijo, daje imel okrog 40 stopinj Cel-
zija. Menda je vrelec brizgal ćelo do 50 metrov vi-
soko. Pozneje so to vrtino zabili, nekateri ćelo pra-
vijo, da na tistem mestu sedaj-stoji hiša. Zavzemajo
se, da bi nekdo raziskal ta vrelec, ćelo v prejšnji pa
tuđi v sedanji srednjeročni plan so si zapisali; da bi
bilo potrebno pod strokovnim vodstvom raziskati
lastnosti tega vrelca, da bi se nato na osnovi razi-
skave odločili za nadaljnjo »usodo« tople vode, ki je
pod njimi. Najbrž bi veljalo poskusiti z nekaj vrtina-
mi. Mogoče bi še toplice lahko imeli pravijo nekate-
ri, ki verjamejo v ustno izročilo. Trdijo, da morajo
biti nekje v arhivu analize takratnih raziskav.

Kadarkoli Drenovci govore o sebi, o svoji kra-
jevni skupnosti, ne morejo zamolčati, da imajo tuđi
delovno organizacijo — Mineralov kamnolom, kjer
izkoriščajo crni in rdeči marmor. Ponosni so na to,
čeprav nišo imeli vedno prave povezave z njimi. V
zadnjem času pa so navezali tesnejše stike in že
pripravljajo samoupravni sporazum za združeva-
nje sredstev za vzdrževanje čest. Pravijo, da so
našli skupni jezik, da bo tuđi Mineral nekaj prispe-
val za popravilo čest, saj težko naloženi kamioni, ki
vozijo s kamnoloma, cesto tuđi poškodujejo.

Že če se z avtoceste ozreš proti Drenovem griču, je vi-
deti zemlja lepo obdelana. Kar precej se jih ukvarja s
kmetijstvom. Štirinajst pa je pravih kmetov, ti živijo samo

od kmetije. Z enim od njih, Lovrom Koprivcern, smo se
tuđi zapletli v pogovor, koje ravno vozil kamenje, ki ga bo
rabil za dograditev obnovljenoga gospodarskoga po-
slopja — za tlak v svinjaku. Pravi.da na kmetiji ni ravno
rožnato, toda kljub temu vidi perspektivo, zato je tuđi
začel obnavljati poslopje. Caka pa ga še popravilo niše.
Je kooperant kmetijske zadruge, v hlevu ima 17 glav živi-
ne. Glavni zaslužek ima od pitancev in mleka.

Veliko pa jih je še, ki poleg službe popoldne obdelujejo
zemljo in si tako kar precej hrane pridelajo doma. Pravijo,
da je tuđi na Drenovem griču zemlja letos kar bolj obde-
lana kot prejšnja leta. Njive, ki jihževrsto let nišo niti zora-
li, so letos ćelo lepo opleli.

Življenje v tej ravno prav veliki krajevni skupnosti
je torej pestro. Kar zadovoljni so z vsem, kar so do
sedaj naredili; asfaltirali so več kot 3 kilometre kra-
jevnih čest, pred leti so dobili novo trafo-postajo in
obnovili so omrežje, nimajo problemov z vodovo-
dom. »Le kanalizacijo bo potrebno še urediti. Ja, pa
telefona tuđi še nimamo. Kar 50 krajanov caka na
telefon. Kaže, da bo tuđi to kmalu rešeno, do tedaj
pa se borno morali pač zadovoljiti z javno telefon-
sko govorilnico, ki jo borno zgradili z denarjem,
zbranim s samoprispevkom. Poleg tega borno v
naslednjih petih letih še dokončno uredili ceste,
pomagali pri ureditvi pokopališča v Ligojni in na Le-
snem brdu in uredili športno igrišče. Z denarjem, ki
se bo zbral s samoprispevkom, pa borno obnovili
streho na gasilskem domu in adaptirali nekaj osta-
lih prostorov,« nam je o načrtih dejal predsednik
sveta krajevne skupnosti Janez Leskovec.

Vse — ali skoraj vse — se pri njih dogaja okrog
gasHskega doma. Pravzaprav je to dom krajevne
skupnosti, v njem imajo prostore tuđi družbenopo-
litične organizacije. Tu se sestajajo krajani. Ravno
zato so se odločili, da »dom« še bolj uredijo, saj je
središče vsega družbenopolitičnega in kulturnega
življenja v vaši — to pa je vedno pestro.

Osnutek predloga za prostorsko preoblikovanje KS Vrhnika
Že nekaj časa družbenopolitične organizacije in samoupravni organi v

krajevni skupnosti Vrhnika ugotavljajo, da je nujna prostorska preobrazba
sedanje največje krajevne skupnosti v občini, da bi dosegli boljšo samou-
pravno organiziranost.

Tako je delovna skupina pripravila osnutek predloga za prostorsko
preoblikovanje, ki predvideva štiri nove krajevne skupnosti: Vas, Kolod-
vor, Klis in Lošca.

Meje bodočih krajevnih skupnosti naj bi bile naslednje:
KS KLIS: leva stran Tržaške ceste od starega Doma počitka do Manto-

ve, po Cankarjevem trgu do Lenarta, po Stari cesti do Turšiča in po Volj-
čevi cesti do Doma počitka.

KS LOSCA: desna stran Tržaške ceste do Mantove po Cankatjevem

trgu do »enajste sole«, po Ljubljanici do Mo6lnika, preko Raskovca do Lu-
kana, dalje po Tržaški cesti do starega Doma počitka.

KS VAS: Tržaška cesta do Lukana, stara Idrijska cesta, Storžev grič,
Betajnova, Trojica do Robove ceste, po Stari cesti do Turšica, po Voljčevi
do starega Doma po6tka. * '

KS KOLODVOR: Robova cesta do meje s Staro Vrhniko, ob vojašnici
do železniške proge do Tunjice in po njej do Ljubljanice, ob Ljubljanici do
»enajste sole«, nato do Lenarta in Robove ceste.

Pri pripravi predloga so pazili tuđi na to, da nove meje ne sekajo popi-
snih okolišev.

Predvidevajo, da bo javna razprava tekla septembra in oktobra in da
bodo, če bo možno, referendum izvedli že v novembru.
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L
•nakl jučje, pravijo na Drenovem griču, da
Pl> referendum, s katerim so izglasovali po-
j f a n j e samoprispevka, tako lepo uspel. V
TVrsti pripisujejo uspeh dejstvu, da je prvi
Popnspevek oaf sadove. Krajani so videli,
P o bila vsa sredstva, zbraria s samoprlspev-
Pj i porabljena za tisto, za kar so se dogovori-
f £ * v n o v zadnjem času, v pripravan na po-
w n | » samoprispevka Je bila naša politična
"Vnost Izredno moćna In razvejana, sa] smo
[jjtarall zaradi nekaterth nevšečnosti, kl so se
•vile) zodlokom o prenehanju iastniike pra-
* na nekaterlh zemljisčih se bolj politično
WBrati,-« meni predsednik krajevne konfe-
«• SZDL Marjan Skjulln. »Vsakokrat, ko so
1 ludje skupa], smo razpravljall o načrtih.
' m i so predlagali, osvojili smo vse njihove

, *foge in končno na zboru krajanov, skupš-
* * KS In seji KK SZDL uskladili program sa-
', jMapevka. Pri tem pa ni bilo ravno malo
1 *• Tako smo oblikovali program, ki zagotav-
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( • da bo praktično vsak krajan nekaj dobil.
ti ^°9ram namreč zajema razrešitev najbolj pe-
l "• problemov v krajevni skupnosti, ki smo jih
;i jJtelHi že v sedanjem srednjeročnem planu,
jrjjnamo, da borno z 1,5-odstotnim samopri-
jjfjiorn, s krediti, s soudeležbo SIS in z delom ter
r**pevki krajanov realizirali program, vreden

J8 800 starih miiijonov. Upamo, da borno ure-
!?^i naše želje, da borno že v tem sređnjeroč-
. jpbdobju naš kraj dobro uredili in zadovoljili
i l*Jo potreb krajanov, da bo življenje, tako
$£*> kot tuđi družbenopolitična aktivnost, še

tiJ^ * e s e d a i k a r l e P° u rejeni krajevni skupnosti
1k?*na v3 3"0 8 1 7 1 3 1 Drenovim gričem in delom Le-
ir9a brda, katerega drugi del je že v krajevni
J^Pnosti Horjul, bo po njihovih načrtih 1985 leta
ln?.'6po urejeno. To pomeni, da že do sedaj nišo
fr[ križem rok. Vedno jim resda ni šio vse po

jPnu«. Pravijo, da so včasih le hoteli malo pre-
njp. kot so potem zmogli, toda kljub temu so z
,f ̂ nostjo in dobro voljo pri delu uredili svojo oko-

1 Hh2° ' e n a s e ' J e individualnih hiš. Število prebi-
•'Et?' * v z 8 * 1 ) ' 0 'e*'n n ' bistveno povećalo.
CpHih je 764. Nekoliko drugače pa kaže za vna-
:ijp- Pričakujejo, da bo po zapolnitvi zazidalnih
ti

Vr«>Koprivec Miro Jerina

^ J e l o v * * Janez Leskovec

^ S l g u l m Tone Jereb
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Stanovanja vedno dražja
Sedanje razmere na področju stanovanjske gradnje ne odpi-

rajo ravno velikih možnoti za pospešeno reševanje stanovanj-
skih vprašanj. Kako lahko (težko) priđe do stanovanja delavec, o
tem večkrat razpravljamo. Tuđi ko smo v občini razpravljali o re-
soluciji za 3. kongres samoupravljalcev Jugoslavije, je bilo sli-
šati, da bo potrebno spremeniti davčno politiko, zamljiško poli-
tiko, kreditno, urbanistično politiko, itd., da bi delavci lažje in
uspešnejše reševali svoje stanovanjske probleme.

»Dosedanja politika na stano-
vanjskem področju mislim, da
gre ravno v nasprotno smer.«
meni tajnik občinske stanovanj-
ske skupnosti Janez Pećar. »Če
pogledamo davčno politiko — o
tem je tekla razprava tuđi na eni
od skupščin SKIS — smo najbrž
edina evropska država, ki
močno obdavčuje gradbene izo-
lacijske materiale. Po drugi
strani pa govorimo o varčevalnih
ukrepih z energijo. Energija je
vedno dražja, zato si vsak gradi-
telj skuša zgraditi tako hišo ali
stanovanje, da bo varčeval s to-
plotno energijo. Izolacijski mate-
riali pa so dragi, oziroma davek
je visok. Tako se mu gradnja po-
dražuje in mu otežuje rešitev
stanovanjskega vprašanja.«

Tuđi kreditna politika se je
spremenila. Je možno, da nekdo
s povprečnimi osebnimi dohodki
ali ćelo z nizkimi — priđe do last-
nega stanovanja?

»Letos smo sprejeli samou-
pravni sporazum o temeljih pla-
nov banke. Od^takrat pa smo že
dvakrat spreminjali pogoje, nave-
dene v tem samoupravnem spo-
razumu. Lastno udeležbo dela-
vec težko privarčuje, ker je stop-
nja inflacije previsoka. Tuđi dol-
goročno stanovanjsko varčeva-

nje ne rodi uspeha, ker recimo
delavec na leto komaj toliko pri-
varčuje, kot se gradnja stanova-
nja podraži.«

Do »parcele« za individualno
gradnjo priđe graditelj le na na-
tečaju. Nekoliko cenejša je za-
družna gradnja.

»Brez natečaja priđe danes
individualni graditelj do parcele
le v okviru stanovanjske zadru-
ge. Po zakonu o objektih pa
mora zadružnik, tako kot vsak
družbeni graditelj zagotoviti vsa
sredstva za dokončanje objekta.
Take graditelje predvsem pa še
delavce, ki bi finančno konstruk-
cijo v celoti pokriti, pa v naši obči-
hi lahko na prste preštejemo. Tuđi
na tem področju bi bilo potrebno
določene stvari spremeniti, ker
sicer tuđi v okviru zadružne
gradnje ne borno prišli do tega,
da bi bila gradnja uspešnejša,
cenejša in hitrejša.«

Politika stanarin naj bi bila na-
ravnana tako, da bi stanarine
omogočile tako imenovano eno-
Stavno reprodukcijo stanovanj.
Temu sicer pravimo tuđi eko-
nomska stanarina. Pa je povsem
jasno, kaj naj bi plačevali s sta-
narino?

»Veliko naporov smo vložili v
izgrajevanje samoupravnih spo-
razumov o prehodu na ekonom-

ske stanarine. Ena od prven-
stvenih nalog na tem področju so
ekonomsko bolj jasni odnosi pri
gospodarjenju s stanovanjskim
skladom. Veliko smo napravili,
da bi do leta 1985 prešli na eko-
nomske stanarine. Toda to ne bo
tako enostavno. Sedaj posa-
mezne občine zelo različno po-
dražujejo stanovanja, imajo ra-
zlične izračune, zato je za enako
stanovanje v eni občini v Slove-
niji treba plaćati ćelo še enkrat
toliko, kot v drugi. Vrhnika je z
zadnjo podražitvijo s cenami
stanarin nekje v sredini.«

Vprašanje stanarin se zavira,
da ne bi ogrozili življenjskega
standarda delavcev. Kako pa je
v resnici?

»Na Vrhniki je vseh skupaj
5400 stanovanj, od tega jih je
520 družbenih. To se pravi: niti
10 odstotkov jih ni. V teh stano-
vanjih živi — po ocenah — nad
polovico stanovalcev, ki jim pla-
čevanje ekonomske stanarine
ne bi bil noben problem. To se
pravi, da je samo okrog 5 odstot-
kov tistih, ki bi jim morali s sub-
vencijo zagotavljati, da ne bo nji-
hov življenjski standard ogrožen.
Vik in krik, ki ga zaženemo ob
tem, je pretiran. Zakaj pa ne po-
gledamo tistih 90 odstotkov ob-
čanov, ki so si z lastnimi sredstvi
zgradili stanovanje in ga morajo
tuđi vzdrževati? Vzdrževanje pa
ni ravno poceni. Mislim, da bi
morali tuđi na tem področju več
besede imeti delavci, ki združu-
jejo sredstva za stanovanjsko
izgradnjo, zato naj bi tuđi gospo-
darili z njimi.«

Cilj Lika — večji izvoz
V Liku z rezultati proizvodnje ob polletju nlso

ravno zadovoljni. Proizvodnja le v primerjavl z
lanskim enaklm obdobjem na isti ravni. Za 10,7
odstotka večja je proizvodnja glede na lansko
enako obdobje le v Tovarni vrat. V tozdu Primarna
predelava so imeli predvsem v prvih mesecih
probleme s pomanjkanjem hlodovine, tako da
nekaj časa obe žagl ništa obra to val I. V tozdu To-
varna stolov je bil najbistvenejš! problem po-
manjkanje lesa v prvem trimesečju, predvsem
suhega lesa za sedeže je primanjkovalo. Po-
manjkanje lesa je občutno čutlla delovna enota
Borovnica, saj se je linija sedežev ustavila trikrat
za skupno 10 dni.

Poleg pomanjkanja lesa so bili ves čas pro-
blemi z laki, predvsem z mehurjenjem na stružnih
elementih. Zaradi tega so večkrat menjali lak, kar
je povzročalo v lakirnici velike zastoje. Občasno
pa so bili tuđi problemi pri dobavi ostalih repro-
materialov: selotejp, kartoni, lužila. Podobni pro-
blemi so bili tuđi v Tovarni vrat.

S prodajo nišo imeli večjih problemov. Tekla je
normalno. Na domaćem trgu so prodali za 290 milijo-
nov dinarjev izd'elkov, kar je za 58 odstotkov več kot
lani v prvem polletju. Plan prodaje po načrtovanih
cenah pa so presegli za 8 odstotkov. Tuđi pri prodaji
na tuji trg ni bilo večjih problemov, kljub stagnaciji na

IUV — POVEĆANJE PROIZVODNJE ZA IZVOZ

Tudi sobote delovne
Letošnji izvozni rezultati ju-

goslovanskega in tudi slo-
venskega gospodarstva ne
zagotavljajo normalnega od-
vijanja devizno-bilančnih na-
črtov za leto 1981 in bodo pri-
stojni zvezni in republiški or-
gani prisiljeni sprejeti izredne
ukrepe, ki naj zaustavijo taka
gibanja in zagotove večjo
usmerjenost proizvodnje v
izvoz, predvsem na zahodna
tržišča. Ti ukrepi bodo prav
gotovo povzročili resne težave

predvsem v tišti proizvodnji,
ki je odvisna od uvoza surovin
in repromateriala. Ukrepi za
odstranitev motenj bodo
resno ogrozili delo tudi v
TOZD Usnjarna Vrhnika, če si
temeljna organizacija z izvo-
zom svojih proizvodov ne bo
zagotovila planiranega ozi-
roma zadostnega deviznega
priliva za uvoz surovih kož in
repromaterialov.

Poslovodni odbor delavskega
sveta DO IUV je na svoji redni

URESNIČEVANJE PROGRAMA KMETIJSTVA V OBČINI

Letos še ne bo pravega uspeha
Kmetijska proizvodnja, če jo gle-

damo skozi prizmo zastavljene politike
pospeševanja kmetijstva v občini,
letos še ne bo dala pravih rezuttatov. V
Kmetijski zadrugi pravijo, da pričakuje-
jo, da bo proizvodnja stekla tako, kot
mora In kot so si jo zastavili v srednjo-
ročnom planu, sele prihodnje leto. Pro-
gram predvideva razvoj govedoreje,
razvoj prašičereje In mlekarstvo.

Po prvih ocenah se le pri govedoreji iz-
polnjuje plan, pridelek je ćelo večji, kot so
načrtovali. Nekoliko slabše je z mlekom in
mlečnimi izdelki, predvsem zaradi težav-
nih odnosov v celotni reprodukcijski verigi.
Ni namreč dovolj krmil, pa tudi cena mleka
je v primerjavi s ceno krmil nizka. »Količin-
sko je proizvodnja mleka še kar zadovolji-
va, čeprav ga ni toliko, kot smo pričakovali.
Ravno zato, ker so krmila predraga (zad-
nje 2 meseca jih ni bilo mogoče nikjer do-
biti), kmetje ne krmijo živine z njimi. Tudi
nestimulativna cena mleka je vzrok, da ga
v mlekarni zberemo manj, kot smo načrto-
vali. Pa ne gre samo za količino. Tudi kva-
liteta mleka je slabša — tolšče je malo.
Kmetje nam včasih očitajo, da jih okrog
prinašamo pri merjenju tolšče, pa temu ni

tako. Kvaliteta mleka se spreminja glede
na krmljenja. Če bi bila cena mleka dovolj
visoka, da bi stimulirala kmeta, bi bilo tudi
kvalitetnega mleka več,« pravijo v Kmetij-
ski zadrugi.

Nekoliko zapletov je še pri prašičereji.
Nekaj kmetov se že ukvarja s prašičerejo,
toda počasi se premika naprej in prihodnje
leto, kot pravijo, se bodo približali tudi ure-
sničitvi tega programa.

Če pobliže pogledamo številke kmetij-
ske proizvodnje y kooperaciji, vidimo, da
so prevzeli 47 odstotkov mleka, mladih pi-
tanih goved 56 odstotkov ter goved I. in II.
vrste 52 odstotkov letnega plana. Pri od-
kupu plemenske živine pa je že ob polletju
izpolnjen letni plan, ćelo presegli so ga za
skoraj 3 odstotke.

Nekoliko drugače pa je z odkupom telet
in prašičev. Dosegli so le okrog 20 odstot-
kov letnega plana proizvodnje prašičev,
zato so v Kmetijski zadrugi začeli z akcijo
za povećano proizvodnjo prašičev, ki jo
bodo morali pospešiti, če hočejo, da bodo
dosegli plan, ker je ravno pri proizvodnji
svinjskoga mesa zadruga prevzela pre-
cejšnjo dolžnost oziroma odgovornost..

Na Pokojlšču Švlgljevl že pasejo živino s porhočjo električnoga pastlrja. Kar
manj je dela, sta dejala oče in mati, ko sta sušila otavo za čas, ko ne bodo več
mogli pasti na novo urejenih pašnikih.

Delavci KZ in nekaj kmetov so pljunlll v roke In »udarnlško« raztovorlll 182
ton gnojil. , , \ ' - v * •).. / ' \ \

Za krmo so kmetje letos posejali po
ocenah 170 hektarov koruze, za siliranje
pa okrog 200 hektarov. Ta ocena sloni na
prodanem semenu v zadrugi, verjetno pa
je posejanih nekoliko več površin. Dobro
pa ni, pravijo strokovnjaki v kmetijski po-
speševalni službi, da na nekaterih njivah
ćelo že 10 let raste koruza. Zavzemajo se
za kolobarjenje. Tako so kmetje po oce-
nah zasejali in većino tudi že poželi, okrog
10 hektarov njiv žitaric Tako je že več kot
deset let. Nameravajo pa pričeti z bolje or-
ganizirano setvijo žit, zato je na »poti« že
kombajn in upajo, da se bo tudi zato več
kmetov odločilo za setev žita, čeprav pri
nas nišo ravno najboljši pogoji za uspeva-
nje žitaric.

Kako pa je z gnojili? Letos spomladi,
ravno ko je bil čas za oranje in setev, je
primanjkovalo gnojil. Pozneje so nekako
resili to pomanjkljK/ost in vsaj za silo pog-
nojili. Da bi za prihodnje leto zagotovili do-
volj gnojil — potrebujejo jih več kot 1000
ton — so jih pred dobrim mesecem že na-
bavili 182 ton. Kar udarniško akcijo so
imeli, da so jih raztovorili z vagonov v Lo-
gatcu in jih prepejjali na Vrbrykp.,Ppleg 22
delavcev zadruge je bilb na te} akciji tudi,

11 kmetov: Kržmanc, Janez Habe, Marko
Furlan, Stane Nagode, Franc Hladnik,
Lađo Lenarčič, Pavle Bradeško, Gabrijel
Kosir, Albin Novak, Lovro Pivk in Pavle
Bizjan. V enem dnevu so vse prepeljali v
skladišče. če bi prišli vsi, ki so obljubili —
teh pa je bilo kar precej — bi delo še hitreje
opravili, pravijo v zadrugi. Ob tem velja
tudi reći, da so kmetje letos dobili gnojila
ceneje kot lani, zaradi regresa občinske
skupščine. Najbrž nad temi cenami ne
morejo »jamrati«.

V zadnjem času beležimo naraščanje
obolenja vimena. Tudi kvaliteta mleka je
slaba kar se tiče mikroorganizmov. Zato
bo treba stalno bedeti nad proizvajalci, da
bodo iz zdravih krav molzli in pridelali čisto
mleko. KZ Vrhnika želi, da bi Veterinarski
dom Krim imel na voljo veterinarja, ki bi
vse svoje delo posvetil mleku in pa repro-
dukciji krav. Iz slabega mleka se ne da na-
rediti kvalitetnega sira, zato je plan izvoza
sira ementalca vprašljiv. Včasih bi bilo
ćelo bolje in ceneje za mlekarno, da bi
preveč okuženo mleko zlili proč, kakor da
ga predelujemo v sir. Osnova za dober sir
je namreč dobra surovina — to je dobro
mleko, <i ugotavlja direkter* Kmetijske «a-
,dragQ^rejŠfttlarV^V?

: tft\'-,',. V •,
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ameriškem trgu. Resnejše težave so bile le pri izvi
vrat, kjer so skoraj 10 odstotkov pod planom, ver<
pričakujejo še večje težave v drugem polletju, k&
recesija na nemškem in avstrijskem trgu še veb
zelo velika. Na zunanje tržišče so plasirali skupno
156,591 milijonov dinarjev izdelkov . oziroma
5.237.088 ameriških dolarjev, kar pom'eni 51,41
stotka več dinarskega dohodka kot v lanskem prv
polletju. V drugem polletju bodo vse napore usme«
izvoz in da bi plan izvoza ne samo dosegli, temvei
tudi presegli, saj jim bo to prineslo, podobno kot li
določene ugodnosti pri razpolaganju z devizami

Uvozili pa so za 20,748 milijonov dinarjev matef
la. Kljub vsem težavam so dosegli 737 milijonov
narjev celotnega prihodka in presegli plan za 2 <
stotka. V primerjavi z lanskim prvim polletjem pa j«
kar za 70 odstotkov več.

Samo številčni podatki so nekako sicer zadovdj
vendar na splošno s poslovanjem nišo povsem za<
voljni. Še več naporov bodo vložili v proizvodnjo,
bodo presegli letni plan.

Ob obravnavi poslovanja v prvem polletju so sf»
jeli tudi vrsto nalog, ki jih morajo v drugi polovici I«
izvajati da bodo prispevali k stabilizaciji gospodf
stva. Te naloge so obveznost in tega se zavedJi

Povzeto!
»Našem d@

t

seji obravnaval položaj in t
posameznih proizvodnih'
na področju izvoznih obve
in za TOZD Usnjarna V
ugotovil sledeče:

Zaradi slabšega povpra
nja na tujem trgu,v prvih mi
letošnjega leta vTOZD Usi
Vrhnika nismo dosegli
izvoza usnja. V zadnjem #
so se konjunkturne razmfl1

pravile in nam dajejo mo
da nadoknadimo ta izpad1

povećamo izvoz nad pla'
visino. Na zahodna tržiS
lahko izvozili ćelo nekaj v<
lurjev, podlog, cepljencev
njene konfekcije kot
izvozni plan do konca leti

Povećana proizvodnji
izvoz pa je po drugi stra'"(

naša življenjska nuja, da si*
tovimo delo. TOZD Usf
Vrhnika mora za 13.650
letni namok svinjskih kož i
kar 11.650 ton kož. Le 20(
jih borno kupili na domačeC
ker smo se dogovorili, da
stale količine svinjskih kož
je možno dobiti na dorf
trgu predeluje temeljna C
zacija Tovarna usnja šoš'
prvih šestih mesecih je tei*
organizacija dosegla si
9,200.000 dolarjev izvo
drugem polletju pa bi po K
cialnih ocenah lahko izvoz

Z izvozom naših iz<
(usnja, konfekcije in ščetif
mora uspeti ustvariti vsaj
dolarjev, ker smemo po se'
predpisih porabiti za svoj u
65 % ustvarjenega i*
Glede na deviznobilančf
zmere pa se lahko zgo<
borno smeli še manj izvoJ
rabiti za svoj uvoz in da
morali prispevati več za
nafte in podobnih surovin.
sedanjem odstotku doV
porabe ustvarjenega izvo
lasten uvoz pa nam bo t
klovalo deviz za uvoz sur'
moramo skrajno varčevati'
kršno porabo deviz.

K temu velja še dodati, da rf
čimveč našega usnja izvozitiv
nih izdelkih (usnjena konfekcii
tako ustvarimo neprimerno v
larjev kot z izvozom samega
čeprav to po drugi strani P
manjši dinarski dohodek.

Zato moramo na vsak nađi1
nje možnosti za prodajo izde"
zahođnih tržiščih maksimalno!
štiti in si tako zagotovoti <$*
uvoz kož in ostalega. Če te
ne borno uspešno opravili'
deviz, ne bo kož, ne bo deia<
sredstev za osebne dohodk®

Ker je treba poiskati in \v
vse možnosti za povećani*
zvodnje za izvoz, so ena od fl
dodatni delovni dnevi na proj
bote in se moramo dogovori*
od septembra naprej delali'
sobotah. Obenem pa mo^
ustreznimi ukrepi inz nagraje*
kvalitetnega dela zagotoviti.
usnje in drugi izdelki narejen"
dobro in ob pravem Času.

V poletnih mesecih ozif'
času intenzivnejše izrabe lef
pustov pa morajo delavci s SJ
kovitejšim delom, (boljša izrs'
lovnegačasa, manjši obsegi*'
kov z dela, boljši izkoristekjj

* i ne), prepreciti'padeo proizvod'
- %e naft̂  vje*.to dogaja|o v pf
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BORCI PRVE TANKOVSKE BRIGADE SO OBISKALI HIŠO CVETJA
V BEOGRADU

fojakovo oko se je zasolzilo
vstopijo. S tihim, skoraj neslišnim ko-
rakom sevstopav Hišo cvetja. Korak
starih borcev postaja trdnejši in od-
ločnejši. Oko se zamegli, soiza se ne
da zaustaviti. Pridejo same od sebe,
obrazi jasno kažejo, kolikšna je Iju-
bezen do Tita.

Predstavnik! 1. tankovske brigade
pdagajo cvetje na grobnico in se
vpisujejo v knjigo žalosti.

Kolona borcev gre počasi in do-
stojanstveno mimo mesta večnega
počivališča svojega vrhovnega ko-
mandanta. Korak za korakom, solz-
nih oči, ki so uprte v marmorno ploš-
čo. Na njej je z zlatimi črkami napi-
sano: JOSIP BROZ TITO
1892—1980.

Pred vhodom stoji preki njena ko-
lona. V njej so Ijudje z vseh kontinen-

'Plna borcev pred tankom na katerem so se borili.

tov, Ijudje, ki imajo različno barvo
kože in govorijo najrazličnejše jezi-
ke. Tu so košarkaši iz ZDA z našimi
študenti-reprezentanti skupina turi-
stov iz Nizozemske, skupina iz Ve-
like Britanije. V koioni caka žena v
crnini z uvelimi nageljni v rokah. Vsi
imajo isto željo—da se poMonijo ve-

iz zapuščine tovariša Tita.
V treh velikih galerijah je filateli-

stična zbirka, zbirka lovske opreme,
zvezne in lokalne štafete mladosti,
darovi posameznikov inustanov, vo-
jaških enot in šol.

Poseben vtis naredijo na obisko-
valca razstavljena priznanja in odli-
kovanja, s katerimi so predsednika
Tita odlikovali najvišji državniki
sveta.

Poseben vtis je naredila tuđi foto-
grafija predsednika Tita na lovu.
Mlad nemočen srnjaček je ujel hu-
dournik, da ne more na kopno. Ž-
valca gleda predsednika, ta pa ga
blago boza po glavi. Koliko simbolike
in sentimentalnosti je v trenutku, ki
ga je ovekovečil fotoaparat! Borci 1.
tankovske brigade, posebno tišti, ki
sotedajdelalivtehničnidelavnici.so
še -posebej ponosni na svoj ekspo-
nat, ki so ga poslali Titu. 1944—45
leta so izdelali verno kopijo tanka
»Stjuard«, tanka 1. tankovske briga-
de. Ta eksponat je shranjen med
ostalimi; je svojevrstno dopolnilo
kronologije razvoja oklepnih enot
JLA.

VOJNI MUZEJ
NA KALEMEGDANU

Po krajšem sprehodu po ulicah
Beograda so borci obi skali tuđi Vojni
muzej na Kalemegdanu, muzej, ki s
svojimi eksponati prikazuje razvoj
vojaških spretnosti. Je kronološki
prikaz vojskovanja za osvoboditev
naših narodov in narodnosti. Po-
sebno močan vtis je pustil del muze-
ja, ki prikazuje drugo svetovno vojno
s posebnim poudarkom na naši na-
rodnoosvobodilni vojni. Zanimiva je
tuđi zbirka zaplenjenih sovražniko-
vih zastav.

Zunaj pod milim nebom, je raz-
stavljeno težko orožje. Borce so po-
sebno zanimali tanki, od njih še po-
sebno tanki »Stjuard«.

Obisk Beograda — Hiše cvetja,
muzeja 25. maja inKalemegdana—

16. julij — dan tankistov

Borci in starešine so si ogledali tudl vojni muze] na Kalemeg-
danu.
iikanu naše dobe in se zahvalijo člc-
veku, ki je toliko naredil za našo do-
movino in za neuvrščeni svet.

MUZEJ 25. MAJ
Samo kakih dvesto metrov od

Hiše cvetja je v okviru Spominskega
centra Josip Broz Tito muzej 25. maj,
najbolj reprezentativni muzej, po-
svećen življenju indelu Josipa Broza
Tita. Borci 1. tankovske brigade so
obi skali tuđi muzej in se na mestu
samem spoznali z delom dosežkov

je najlepše počastil proslavo 16. juli-
ja, dneva oklepnih enot JLA.

Vojni politični komisar; dr. Franc
Kočevar, je dejal: »Mi borci 1. tan-
kovske brigade, se moramo večkrat
sestajati. Posebej še zato, ker čas
tako hitro beži, mi pa imamo toliko
povedati mladi generaciji!«

Ravno to misel so borci sprejeli s
simpatijo i n z željo, da vojnih let nikdi
ne bi pozabili. Herojstvo tankistov
naj bo mladim vzor, kako je treba
braniti in ljubiti svojo domovino.

16. juli ja je bila v vojašnici
»Ivan Cankar« svečanost v
počastitev dneva oklepnih
enot. Na ta dan, pred sedemin-
tridesetimi leti, so namreč v
malem rtalijanskem mestecu
Gravino, pri Bariju po povelju
VŠ NOV in POJ osnovali prvo
tenkovsko brigado narodnoo-
svobodllne vojske Jugoslavi-
je.

Prva tankovska brigada je ka-
sneje osvobodila velik del Hrva-
škega in Slovenskega primorja,
Trst in Celovec.

Enota tovariša Boška Ratko-
vića nadaljuje tradicije prve tan-
kovske brigade in prav to je ra-
zlog, da so ga pripadniki obo-
roženih sit vojašnice »Ivan Can-
kar« praznovali še posebno sve-
čano.

Posebno obeležje tej sveča-
nosti so s svojo prisotnostjo dali
komandant Ljubljanske armijske
oblasti, tovariš Branko Jerkić, ki
je med drugim v svojem govoru
čestital za praznik tankistov vo-
jakom in starešinam te enote ter
jim zaželel uspešno nadaljeva-
nje svetlih tradicij borcev prve
tankovske brigade. Prišli so tuđi
predstavniki skupščine občine in
družbenopolitičnih organizacij
Vrhnike ter sekretar občinskega
komiteja zveze komunistov Jože
Perpar, ki je v svojem pozdrav-
nem govoru poudaril pomemb-
nost sodelovanja in vključevanja
pripadnikov oboroženih sil v
družbenopolitično in kulturno
življenje Vrhnike. Svečanost se
je nadaljevala s svečano zaob-

Ijubo mladih vojakov, ki so tako
postali pravi branilci svoje socia-
listične samoupravne domovine.
Istega dne so v počastitev tega
praznika borci prve tankovske
brigade narodnoosvobodilne
vojske Jugoslavije skupaj s pri-
padniki enote, ki te svetle tradi-
cije nadaljuje, obiskali' Hišo
cvetja na Dedinju in na grob naj-
večjega sina naših narodov, to-
variša Tita, položili cvetje.

To je bilo prisrčno srečanje
borcev iz vseh krajev naše do-

movine, ki so se borili na slavni
poti prve tankovske brigade. Ob
tej priložnosti so borci obudili
spomine na dogodke med na-
rodnoosvobodilno vojno, na-
padle tovariše in lepe trenutke, ki
sojih preživeli vnajtežjih in h krati
najsvetlejših dnevih naše z g o
dovine.

Tridnevni izlet v Beograd je
organizirat, skupaj z domicilnim
odborom prve tankovske briga-
de, Dom JLA z Vrhnike.

IZTOK JELAČIN

Obvestilo članom
ZZB NOV

in ostalim občanom
V programu izletov smo spomladi načrtovali tuđi izlet v

mesto Čapljino. Zaradi podražitve in hrane sporočamo novo
ceno in celotni program izleta.

Ob udeležbi 40 izletnikov je polna cena izleta 2.820,00 din in
za udeležence, stare nad 60 let 2.750,00 din.

Potovanje se prične 16. oktobra z vlakom v turističnih spal-
nikih iz Ljubljane ob 19.05 do Mostarja. Prihodu v Mostar
ob 8.46 uri sledi ogled spominskega parka. Pot nadaljujemo z
avtobusom po dolini Neretve. Ogledali si borno izvir reke
Bune. Po kosilu se borno peljali do Počitelja — starega mesta
trdnjave. Sredi popoldneva pridemo v Čapljino. Večerja in pre-
nočevanje bo najverjetneje v Ljubiškem.

Po zajtrku borno obiskali Stolacko polje in Stolac. Po kosilu
pa bo ogled slapov »Kravica« in rimsko taborišče. V Ljub-
Ijano se borno vrnili z vlakom, ki odpelje ob 17.38 uri in priđe v
Ljubljano 19.10. ob 7.25 uri. Če bo interesentov manj kakor 40.
izleta ne bo.

Prijave sprejemamo do 10. 9. 1981.
Občinski odbor ZZB NOV

VRHNIKA

Anton Debevec

Naslednjonočpabipoisti
Poti krenila tuđi ostala /dva bataljona. Toda zata-
j i l o seje že prvo noč, kajti v temni in dežvni noči
jfc tuđi izkušeni vodiči težko našli ustrezne pre-
VOde, povrh tega pa so naleteli še na močne itali-
j?nske zasede ob progi. Vse to je prisililo bata-
!&ne da se vrnejo nazaj. Napravili so nov nacrt, ki
£ predvideval da v noči 28.-29. VI. krenejo trije
Naljoni hkrati in to preko Raskovca, eden bata-
w i pa bo med tem napravit akcijo na progi med
Borovnico in Verdom. Ta bataljon je imel nalogo
fričakati tovorni vlak in ga z miniranjem proge
^ustaviti, pobrati plen, nato pa ga pognati nazaj
Pfoti Borovnici, kjer naj bi z hitrostjo zapeljal na
ijadukt in ga porušil. Temu bataljonu naj bi po-
lagala tuđi 3. četa Šercerjevega bataljona, s tem
Q a bi demonstrativno napadala železniško po-
stajo Verd in obstreljevala topovske položaje na
Dolu, kar naj bi premotilo Italijane glede glavne
^cije. V tej akciji je z bataljonom sodeloval tuđi
?«b II. grupe odredov. Ali, zopet ni šio vse po na-
g " u . Namreč nameslo tovornega vlaka je pripefjal,v

mešani vlak brez voznega reda, z desetimi tovor-
nimi vagoni v katerih je bilo preko 500 interniran-
cev in dveh potniških vagonov v katerih je bilo
oboroženo spremstvo in straža. Seveda pa parti-
zani o tem nišo bili obveščeni. Ko je vlak zavozil
na nastavljeno mino, je lokomotiva prevozila po-
škodovani del tračnice, ker se je odlomila vlečna
kljuka na prvem vagonu, tako da se je vlak brez
lokomotive ustavil na progi. Italijani iz spremstva
so začeli streljati, tedaj pa so odprli ogenj tuđi par-
tizani, ne vedeč kaj je v vagonih. Čeprav so inter-
niranci kričali, vendar jih partizani v tistem trušču
nišo mogli stišati. Minilo je že kar nekaj časa da so
partizani ugotovili koga imajo pred seboj in da so
prenehalrstreljati v vagone. Skočili so do vagonov
in jih začeli odpirati, ter internirance reševatL

Uspelo jim je odpreti prvih sedem vagonov, a
zadnjim trem se nišo mogli približati, saj so obstali
v ozkem skalnatem useku, poleg tega pa so tuđi
Italijani iz potniškega vagona ki je bil na koncu
kompozicije, rjudlirmočah bđporV*V»Y,oYY

Partizanom je uspelo resiti okoli 340 intemiran-
cev, kakšnih 30 pa se jih je porazgubilo po gozdu
Med interniranci so bili tuđi trije mrtvi in so jih poz-
neje pokopali v Borovnici, več pa je bilo tuđi ra-
njenih. Partizani so se z interniranci vred umaknili
nazaj preko Pokojišča in Padeža v Koželjški log.
Tam se je naslednji dan okoli 260 internirancev
prostovoljno prijavilo za vstop v partizane, ostali
pa so odšli na svoje domove, ali kam drugam.
Tako se je omenjeni bataljon s štabom grupe
odredov zadržat na hribih še za en dan.

Italijani se maščujejo nad nedolž-
nimi hribovci

Takoj po napadu na vlak z interniranci, so se-
veda tuđi Italijani pripravili svojo akcijo. Najprej so
že kar v jutranjih urah začeli z topovi obstreljevati
Pokojišče in Padež. Granate so orale hribovske
senožeti, druge posebne škode pa nišo napravile.
Kmalu za tem pa so naZavrn in Pokojišče pridrli v
velikih trumah. Bil je cei bataljon rdečih kravatar-
jev. Vse moške iz Zavrha in Pokojišča so segnali v
manjšo dolinico na Sevcu in jih tam zastražili,
ženske z otroki in starejšimi Ijudmi pa so nagnali v
Rubcovo hišo in jih tuđi zastražili. Nihče se ni smet
nikamor premakniti. Niti na potrebo nišo smeli
ven. Tam so ostali tuđi preko noči. V tem času pa
so ostali vćjaki, ropali po obeh vaseh in iz hlevov
ter svinjakov seganjali živino in prašiče. Teleta in
prašiče so klali kar po vaseh in nakladali na vozo-
ve, nekaj pa so pekli in sproti pojedli. Ko so tako
hiše in gospodarska poslopja izpraznili in izropali,
so vse skupaj požgali. Gorelo je ćelo noč. Zavrh je
pogorel do tat ražen Rubcove hiše v kateri so bili

.zaprti otroci in žeBsk'e. Na Pokojišču je ostala

edino cerkev, Galetova in Ravnikarjeva hiša v ka-
teri je prebivala italijanska komanda in v kateri so
pripravljali pečenko.

Istega dne pozno popoldne pa so Italijani krenili
tuđi proti Padežu, gotovo z namenom da tuđi tam
napravijo požigalno akcijo. Partizanske zasede
na padeškem Vršiču in iznad Pelkota, ki so ves
dan budno pazile na gibanje Italijanov na Pokoji-
šču, so takoj udarile na bližajoče se Italijane in ti so
se morali umakniti nazaj. Zasedli so položaje v
starih strelskih jarkih še iz časov avstro-ogrske in
ondi preždeli ćelo noč. Tuđi nalednji dan nišo silili
proti Padežu, saj je tam poleg 3. čete bival tuđi
zaostali bataljon II. grupe odredov ki pa je zvečer
30. junija zapustil Padež in se preko proge brez
zastoja podal za ostalimi bataljoni v Dolomite.
Tako je bil Padež zaenkrat obvarovan, ali ne za
dolgo.

Ko so Italijani uvideli, da se ne morejo Padežu
približati iz smeri Pokojišča, so sklonili da pridejo
z druge strani, za hrbtom. Že 1. julija so krenili na
pohod. Šli so preko Grede in se približevali Str-
mecu kjer je tedaj taborila 3. četa. Ta je takoj za-
sedla položaje in Italijane zaustavila. Bili so v ve-
liki premoći in so na vsak način hoteli izsiliti pre-
hod naprej. Iz Vinjega vrha je hitel svoji četi na
pomoč tuđi udarni vod. Pri hribovskih žagah je
prekoračil reko in prešel na Gredo, ter tam udaril
Italijanom v hrbet, tako da so zapustili svoje polo-
žaje in se preko koželjških žag podali proti Kožlje-
ku. Tam so preždeli ostanek dneva, ali ne čisto
brez dela. Že po stari navadi so vas najprej izro-
pali nato pa zažgali. Mimogrede so ubili še dva
pastirčka ki sta nad vasjo pasla živino, menda
zato da ne bi brez »boja« zapustili partizansko
vas.

(se nadaljuje)
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Jullj 1981. leta. Dan kot
)l drugi. Sonćen, topel, pravi
»I dan. Vendar bo za skupino
»v 1. tankovske brigade In za
ve družine to dan, kl jim bo
'v nepozabnem spomlnu. Na
ko oklopne enote JLA slavijo
praznik, so borci obiskali

ninski center Josip Broz Tito
Ogradu.
* jih je pripeljala iz vseh krajev
domovine. Ražen Vrhničanov

li na zbornem mestu pred muze-
25. maj tuđi borci, ki živijo v
u, Ilirski Bistrici, Splitu, Šibeni-
'eogradu, Smederevu, v Suboti-
fiSi so iz Crne gore, iz Makedo-
Bilo je res ganljivo srečanje.
av so leta naredila svoje, je
"i ostal enak: čvrst, moŠki in

'• Mnogi od njih so se videli prvič
'ojni.
Crnini nišo zbledeli. Nekje glo-
'v zavesti je vrezana kronologija
'dogodkov, ki j ih človek tako Iju-
"nno varuje. Nekateri tokrat nišo
'' Kruta življenjska igra j ih je pri-
']f večnemu podtku. Toda ostalo
'flhovo delo, doprinos k naši
'nosti, ostali s o spomini na
%, na heroje krvave vojne, ki
I je pri nesla tako zaželjeno svo-

HIŠA CVETJA
(oli pol enajstih j e kolona krenila
Niši cvetja. Vhod je bil iz Užičke,
te ulice, po kateri je šel njihov vr-
ti komandant tdikokrat in po ka-
*o ga pospremili k večnemu po-
|' Instinktivno, kot da j ih kdo sili v
6 je kolona uvrstila dva p o dva.
s e samo šepet, kot da nihče ne
Jotiti mirne okolice. Potem p a —
^a 3. Obiskovalec sele sedaj do-
J' kako zelo je Tito Ijubll naravo.
6 vseh barv in nians dajejo po-
6"vtR. D r e v e s a i n t r a v e — k o t da
ravkar stopile s strani botanične
^opedije so našle mesto v Tito-
' Parku. Darovali s o mu j ih držav-
,?veta na misijah miru, na poto-
" l . ki j ih je pozorno in z upanjem
**\ljal cei svet. N a prostranih ne-
«nih travniških površinah se
"odno, kot je ljubit tovariš Tito,
l najajo pavi v svojem polnem
' 0 ^ u . Samo kakšen krik teh pre-
II Ptić moti mir in tišino.
t 6 d Hišo cve^a tuđi šepet zamre.
' r v gardni uniformi prekine ko-
° obiskovalcev in daje znak, da
0 1. tankovske brigade lahko
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NAŠ ČASOPIS AVGUSTl

DELOVANJE GLASBENE SOLE VRHNIKA V PRETEKLEM ŠOLSKEM LETU 1980/81

Lani 200 učencev v Glasbeni soli
Giasbena šola Vrhnika je bila kot samostojna delovna organizacija

ustanovljena v septembru meseca 1976. Že od vsega začetka je šola
želela pridobiti čim večje število učencev za glasbeno dejavnost. Ob
začetnih težavah se je stanje izboljševalo iz leta v leto in v preteklem
Šolskem letu je imela giasbena šola že 200 učencev, razporejenih v
različne oddeike od pripravnice, klavirja, violine, harmonike, blok flav-
te, klarineta in v lanskem šolskem letu prvič samostojnega oddelka
trobil. V okvir glasbene sole sodi tuđi oddelek v Borovnici.

Vseskozi se je giasbena šola borila s prostorskimi problemi in je
bila prisiljena gostovati v različnih stavban različnih organizacij zdru-
ženega dela — od kulturnega doma Ivan Cankar, osnovne sole Ivana
Cankarja in Vzgojnovarstvenega zavoda Vrhnika, ki je glasbeni šoii
za popoldanski pouk prepustil eho svojih igralnic.

V preteklem šolskem letu so se začeli prvi konkretni razgovori z
vsemi zainteresiranimi stranmi za dokončno rešitev prostorskih pro-
blemov glasbene sole. Na pomoč je priskočil še Zavod za načrtovanje

Vpisv Glasbeno solo bo 31. avgusta od 10. do 12. ure
Vpisovali bodo:

— v malo glasbeno solo
— v pripravnico
— in na oddelek pihal in trobil

občine Vrhnika in izdelal variantne predloge za rešitev tega perečega
problema.

Dokončno je bilo dogovorjeno, da pridobi giasbena šola za svojo
nemoteno dejavnot in nadaljnjo razširitev prostore starega zdrav-

. stvenega doma. Kolektiv glasbene sole sedaj nestrpno pričakuje, da
priđe do končne realizacije tega predloga.

Giasbena šola Vrhnika je v lanskem šolskem letu skušala navezati
stike z vsemi kulturnimi in izobraževalnimi ustanovami. Če sedaj po-
gledamo nazaj moramo reci, da je bila v teh prizadevanjih precej
uspešna. Ćelo šolsko leto smo tesno sodelovali z osnovno solo Ivan
Cankar pri organizaciji proslav in obletnic v letu jubilejev. Ravno tako
amo se uspešno povezali z domom JNA na Vrhniki, kjer smo se do-
govorili za dolgoročnejšo obliko sodelovanja. Z glasbenim progra-
mom smo sodelovali pri otvoritvi razstav, ki jih je organizirat dom JNA,
za uspešen zaključek sodelovanja v letošnjem šolskem letu pa so
naši učenci obiskali kasarno Ivan Cankar in vojakom priredili kratek
kulturni program.

V bodoče si želimo več sodelovanja z DO, saj menimo, da bi tuđi
njim lahko prikazali delovanje glasbene sole s kratkimi glasbenimi
programi in tako glasbeno solo resnično vključili v vsakodnevno živ-
ljenje na Vrhniki.

Učenci oddelka pihal in trobil pa že nekaj let uspešno sodelujejo v
Pihalnem orkestru Vrhnika, saj le s podmladkom v orkestru lahko pri-
čakujemo uspešno delovanje pihalne godbe. Želimo, da bi v nekaj
ietih uspeli pomnožiti število članov pihalne godbe predvsem z manj-
kajočimi instrumenti, zato bo giasbena šola povećala število učencev
predvsem na oddelku pihal in trobil.

Ob vsem tem zunanjem sodelovanju pa je giasbena šola prirejala
interne in javne nastppe za svoje učence. Priredili smo okoli 20 inter-
nih nastopov, za zaključek pa javni nastop v kulturnem domu Ivan
Cankar.

Obisk javnega nastopa je bil zadovoljiv, ob malo večji zainteresira-
nosti občanov pa bi bil lahko še boljši.

Ravno tako smo sodelovali z RTV Ljubljana in v mesecu maju po-
sneli dve radijski oddaji »Iz glasbenih šol«.

Oddelek v Borovnici obstaja že nekaj let in iz leta v leto opažamo
večje zanimanje za obiskovanje glasbene sole. KS Borovnica nam je
v TVD Partizan uredila dve lični učilnici, kjer pouk lahko nemoteno po-
teka. Nekaj problemov je samo s poukom nauka o glasbi, ker je pro-
stor premajhen za večje število učencev. Skušali se borno dogovoriti
z osnovno solo v Borovnici, da bi nam v novem šolskem letu odstopila
učilnico za popoldanski pouk nauka o glasbi.

V Borovnici je bil s posredovanjem glasbene sole in v okviru ZKO
Vrhnika v lanskem šolskem letu odprt baletni oddelek. Kljub začetnim
težavam je skupina malih baletnikov uspešno zaključila Šolsko leto in
na koncu priredila staršem kratek program. Želimo, da bi ta oblika
glasbene umetnosti ostala v Borovnici tuđi v bodoče.

Enak poskus uveljavitve baleta na Vrhniki na žalost ni uspel in
vprašanje je, če borno ta oddelek lahko ponovno odprli.

Za uspešen zaključek leta pa je giasbena šola sodelovala v okviru
kulturnega tedna v Bistri z enournim programom. V tem prelepem
okolju v izredno akustični kapelici v gradu ter ob množici obiskovalcev
smo s svojim najboljšim nastopom uspešno zaključili šolsko leto.

Za veliko prizadevnost za uspešno delovanje glasbene sole pa je
potrebno pohvaliti vse pedagoge glasbene sole, ki so z nesebičnim
delom žrtvovali tuđi svoje proste ure za uspeh naše sole. Ravno tako
so bili prizadevni tuđi naši učenci in upamo, da borno v novih prostorih
dosegali še boljše rezultate in vzgojili še večje število mladih glasbe-
nikov.

VIKTOR ZADMK

Kultura v Podlipi je »živa«
Kljub temu, da je vas dobila dru-

gačno podobo, kakor jo je imela še
pred leti, pa so nekatere dejavnosti v
vaških krajevnih skupnostih ostale
še iz preteklih časov ali pa so se po-
novno rodile po nekdanjih vzorcih.
Vzemimo na primer kulturno dejav-
nost v krajevni skupnosti Podli-
pa—Smrečje pri Vrhniki. Že za časa
stare Avstrije so tam prirejali igre in •
koncerte intopočnejoševednokljub
nekaterim objektivnim težavam.

Tako sedaj, pod okriljem mladin-
ske organizacije, obstoja manjši
zbor, ki si je zadal nalogo, da goji in
neguje pravo staro slovensko na-
rodno pesem, da bi se ohranila tuđi
za rodove, ki pridejo za nami. Se-

veda naletijo, kdo pa ne, tuđi na te-
žave, in teh ni ravno malo. Nimajo
ustreznega prostora, tako da imajo
vaje kar v privatnem stanovanju.
Težko je tuđi najti ustrezen čas za
vaje; vaje imajo ob sobotah zvečer,
ko se edino lahko vsi zberejo, ker so
med tednom nekateri v šolah, drugi v
službah, itd. No, kljub vsem naštetim
in nenaštetim problemom, so že to-
liko napredovali, da so imeli že vrsto
nastopov. Zadnji je bil v domaćem
kraju, na že desetem srečanju pod-
li pskih odseljencev. Pod vodstvom
neumornega Ivana Malavašiča sta
oba podli pska zbora pripravila prije-
ten program in še popestrila že tako
prijeten večer.

Tone Lapajne — akademski slikar izdeluje hrasto*
skulpturo Barjanca

V PARKU PRED CANKARJEVO KNJIŽNIO
BO STALA UMETNIŠKA SKULPTURA, Kl J<

BO IZDELAL TONE LAPAJNE

AKADEMSKI KIPAR TONE LAPAJNE

Razstava barjanske zemlje
Svojo prvo javno predstavitev slik barjanske zemlje je avtor

predstavil pod simbolnim naslovom 9. maj, Predstavitev je bila
mnogoplastna, ker je razstava izzvenela: kot svojstvena osebna
konceptualnost: zemlja — avtor — zemlja — slika in obenem
zemlja — domovina — avtor — slika. Domovina — zemlja —
barje, kot jo avtor poimenuje, je prostor ljudi, katere Lapajne
obravnava v svojem umetniškem opusu. Barje je tako potrebno
ražu meti kot krajevno opredelitev prostora, kjer so doma zemlja in
avtor sam, obenem pa tuđi kot metaforo za svet, razumljeno širše
kot usodni prostor ljudi. V tem delu in obsegu pomeni koncept
barjanske zemlje zelo izvirno, naravno spoznano avtorsko izpo-
ved. Razstava je bila v likovnem smislu tuđi novo in izvirno avtor-
sko nadaljevanje lesenih skulptur — Barjancev. Ciklus lesene fi-
guralike je avtor nadaljeval v reljefnih lesenih tablah, na katerih je
kot naravni element — barvo uporabil barjansko crnino. V samem
izhodišču pa je bilo povsem jasno, da zemlja dopušča izredno ve-
liko likovnih možnosti Svojim barjancem je Lapajne našel pro-

stor v prostoru slike — v prostoru zemlje.
Razstava je pokazala, kako moćna je umetniška moć avtorja.

Pot, ki ga je vodila skozi materiale in smeri, se je očistila v les in
potem v zemljo. Zdi se mi, da se je avtor očistil, da je obenem ru-
stikalno arhaičen in moderen zlit tako, da bo zmogel tište izpove-
di, za katere se je odpravil na pot.

Cankarjansko hrepenenje tujcev Lapajne izvirno prerasča. Ve-
like stvaritve so obenem tuđi izredno enostavne in univerzalno
kodirane za vse.

Razstava bo prav gotovo izzvala nove pritrditve.ker ima v sebi
zrelost tjgh let, kar avtor ustvarja svoje zemlje. Zemlja je lista, ki je
že dolgofclicala v izvirno izpoved in Lapajne jo je po vsem, kar je
že prehodil, zmogel. Znaćilna je sinteza koncepta in čiste likovno-
sti. Pesem domovini se je spremenila v moževanje — verovanje
vanjo. Lapajne je to čutil, dolgo, vendar najteže je premagati molk
v sebi. Verjame svojim Barjancem, ker jih pozna, ker jih je take
naredila zemlja — Barje — domovina. Iz razumevanja sveta po-
stanemo močnejsi. Danemu klicu se je Lapajne avtorsko odzval.

O barjanski zemlji je v treh Ietih nastalo precej zapisov, ki so
utrdili oziroma opozorili na mnogoplastnost teh slik. Vidimo jih kot
zelo enostavne, skoraj rustikalno dekorativne, bolj so reliefi kot
slike, značilni koščki zemlje iz naravnoga okolja. Želimo se jih do-
takniti, oziroma kar stopiti nanje Včasih ta naša premisljevanja
avtor navidezno vsili skozi vtisnjene ŽKje in grafizem napisov s
svojo ikonografijo. Na teh slikah je lahko barvni spekter zemlje
oziroma monokromna zemlja.

Vendar je to samo vtis. Dogajanje na sliki ni posnetek stanja v

zemlji, ampak je dogajanje znotraj prostora slike To ni jelša,
razor, šavje, zemljišče, kolovoz, barjanec, gospodarica, žival,
brazda, orač, njive, krtina, bilka — to je fantazijska metafora inter-
pretacija prostora ljudi. Znotraj prostora — slike so skrite resnice
in pravljice odraslih ljudi. Njihov vsakdan je Lapajne svojstveno
izrisal v nadrealnost. V tem prostoru slike postanejo Ijudje — jelše
— krtine — šavje, njive, kolovozi, bilke. To so bitja krtine — hribi.
Lahko prevzameš podobo krtine ali podobo Krima. Znotraj pro-
stora slike se mi zdi nujno potrebno razmišljati o tej fantazijski na-
drealnosti, v katero je avtor skozi razumevanje sveta zašel v stiku
z zemljo v sledi zemlje. Sliko raziskujem in mi le ta ne pomeni li-
kovne urejenosti, ampak izvirno sproščanje, odslikanje, beleže-
nje ljudi, ko si je na medij sporočila prevzel zemljo. Ta zemlja je
tista od davnega včeraj in bo kot taka obstojala za nove generaci-
je. To kar Lapajne počne, je samo del sledi. To sporoćilo Lapajne
prikazuje. V zemlji so sledi, ki se ohranijo ali ne. Razbitine kera-
mike z mostišča, sled avtomobilske gume, štampiljka z vpisom ali
preprosto upodobitev bilke, šavja, jelše, krtine, se pravi ljudi.

Del te sledi je tuđi avtor. Avtoportretne upodobitve izhodišče te
fantazijske nadrealnosit zelo dobro potrjujejo, avtor si je z zapi-
som-v zemlji pridobil samo možnost za izviren način, kako bo za-
pisoval svojo sled.

Že davno nazaj v otroštvu pa je želja, da bi ta sled pomenila
način preživetja, in to avtor, neizprosen do sebe počne. Lapajne
govori o zemlji — ki je mati, in domovina.

Barjanske zemlje so postale v umetniški interpretaciji Toneta
Lapajneta del naše umetnosti. Ne zato, ker jih je izkopal na pragu
Ljubljane, kjer se je rodil in živi in je ta del prostora tisto, kar potre-
buje, ampak zato, ker je v njih skril svoja spoznavanja, ki so uni-
verzalna tuđi za druge. Barjanske zemlje so metafora za svet in
njegovo dogajanje. Te bilke, jelše, šavje so ob vseh kolovozih, ne
samo barjanskih. Med njimi so gospodarji in gospodarice, na svo-
jih njivah in zemljiščih. Ta sled je bogata. Spomin na naziv 9. MAJ,
ki je govorica bosih nog na kolovozih utrjenost barjanskih gospo-
darjev in gospodario, je govorica ostankov kultur iz tega barja, je
govorica živali in dreves, je govorica rodovitnosti in mrtvih ma-
hovskih voda, je govorica osamljenih jelš. V tem je davni vrisk
partizanskoga Krima in bolečine Kozlarjeve gošče in je krik Barja
samega. Zemlja je mati in domovina.

V teh slikah pa je tuđi več kot to, Barje je Lapajne povzdignil v
svojevrstni slovenski MACONDO z univerzalnimi sporočili.

Upam, da bodo Barjanske zemlje razumljive kot del žitja, ki-
parja Lapajneta, ki je čutil tako, da jih je moral najti. Ničesar, kar je
del tebe, ne moreš zavreči, ker se čas ne vrača.

NOVOSTI V CANKARJEVI
KNJIŽNICI

STROKOVNA LITERATURA:
Albrehl R.: Družbena lastnina
Bcrger A.: Dadaizem, nadrealizem
Delo / medvedki in čebelicami
Enver Hoxhina Albanija
Kos J.: Morfologija literarnega dela
Kraut B.: Strojniški priručnik
Kristan S.: Tekmovanje za športno značko

III,
Kuhar M.: Moderna kuharica
Kuret N.: Duhovna drama
Malečkar F.: Jamarska tehnika nekoć in

danes
Ocvirk A.: Literarno delo in jezikovna

izrazna sredstva
Persico J. E.: Prodiranje v rajh
Pirjevec D.: Strukturalna poetika
Pribličević B.: Socijalizam, svetski proces
Stranice pri Frankolovem
Šter J.: Socialistična morala in morala v socia-

li/mu
Taccoen I.: Vojna za energijo se je začela
VVeinberg S.: Prve tri minute
Zadnja nastopa J. B. Tita in E. Kardelja pred

pol. aktivom SAP Kosovo

LEPOSLOVJE:
Mladinsko:

Laž ima kratke- noge
Luger A.: Leteča hišica

Mareličin sin
Miška si izbira ženina
Polpetelinček
Pošteni novčić
Tri hčere
Trije medvedi
Trije velikani
Zajčkov zvonček
Zlata vrtnica

Za odrasle:
Grabnar B.: Noć temna, ki tare duha
Hofman B.: Noć do jutra
Kraigher L: Zbrano delo IV.
Lipovec M. Ljudje ob cesti
Rudolf F.: Očka, vrni se nam zdrav domo*
Torkar I.: Zlatoustova pratika
Zaplotnik N.: Pot

Prevodi:
Amis K.: Srečni Jim
Burk M.: Usmili se te bog
Clavell J.: Šogun I. II.
Le Clezio J. M. G.: Vesoljni potop
Palmer L.: Objem ima svoj čas I. II.
Preda M.: Delirij

V srbohrvatskem jezika:
Boli HL: Brižljiva opsada
Buchvvald A.: Jesam li vam ikad lagao?
Doctorow E. L.: Ragtime
Glumac B.: Pasji praznik
Mader VL: Ispod klupe
Miličević N.: Riječ u vremenu
Penović Z.: Lingvistika oči diže

ni

Barjanec — korakajoči mož ?
i<

Odbor likovne akademije Bistra pri ZKO Vrhnika je sprejel pobu \
akademskega slikarja Toneta Lapajneta, da izdela hrastovo skulptuf j (

ki bo simbolizirala upornega prebivalca Barja. Skulpturo bi postavi .
letu 1981, ko praznujemo 40-letnico vstaje. Skulpturo bi postavi ,,
parku pred večnamenskim objektom vzporedno z Tržaško cesto '*
tako popestrili okolje pred objektom, oziroma mu s skulpturo dali nff '
vrednost. Idejo za postavitev je materialno podprla delovna organtfj
čija LIKO Vrhnika, ki je za skulpturo brezplačno prispevala hrastov lA
Avtor bo skulpturo izdelal brez matenalnega nadomestila pi

Postavitev skulpture pomeni tuđi potrditev Vrhnike v iskanju r\0y
obik sodelovanja z umetniškimi napon avtorjev. Pomeni povezaj I
seveda tuđi možnost praktičnih stikov širokega kroga občanov z u %
janjem skulpture, ker delo nastaja na Vrhniki. Svojevrstna, umetnižl
interpretacija im a tuđi močne sodalne elemente stika avtorja z okolif8

in okolice z avtorjem. Delo je tako tuđ posebna oblika »forme viva-l'
se tako skulptura spontano vgradi v Vrhniško okolje. f i

Barjanec—korakajoči mož—je približno5,50m visoka in2,50 rnif
roka skulptura iz hrastovih tramov podobnih tištim, kišo jih včasih upf>
rabljali v kmečki arhitekturi. Skulptura se veže na avtonevo ustvarjaf 0
v lesu in na že narejene skulpture. Barjanec bo prva izrazita figura i,
značilnimi Lapajnetovimi strukturami. Les umetnik svojevrstno uf| n
rabi za svojo interpretacijo upornega Barjanca Skulptura sirribolizi |
upornost in zraščenost ljudi z zemljo — ki je domovina in mati (Bal ^
avtorju simtjpHra domovino). Barje je avtorju obenem tuđi pros* {

svetovnega^fcržtora ljudi, katere avtor pozna in oblikuje iz svoje!
poznavanja B ^ n j a - Avtor tako gradi svoja sporočila. Barjanec cm}
nem simbolizira upornost, ki je vodila naše narode v boj in revolucV
Težo te revolucije so nosili tisoći ljudi brez imen, ljudje. ki tuđi darm
nosijo breme revolucije. Barjanec pomeni tuđi resnico, da se tradiA
NOB in revolucije ohranja z vsakodnevnim razreševanjem perew
družbenih nalog, ki opravljene pomenijo skupen jutri vseh. Začeti
tega jutri je bil podan v izhodišče— revoluciji. Tradicijo revolucije je p*f
trebno gojiti za generacije ki prihajajo. Kajti te so važne za prihodnoj.
Za prihodnost pa je nujno iz zunanjega videza dogajanje revolucf
(datumi, bitke, zmage, zasedanja, obletnice) poudariti človeka, kajtif'
je zmagal v NOB in ta vodi revolucijo po poti napredka z izredno p
membnimi notranjimi zgibi, kj vodijo in ohranjajo najplemenitejše tu
danes.

Barjanec — krajevno vezan na Barje (velik del naše občine leži'
Barju) je obenem korakajoči mož, listi iz NOB in tišti od danes M ju*
Simbol in pođoba'poštenosti, prijateljstva in človekoljubnosti, M
proti krivici in zatiranju, spoštovanja do dela, spoštovanja človek
predanosti narodu in domovini, velikemu tovarištvu in delavskemu r
zredu. Skulptura povzema simbblno tuđi premišljevanje in dogajar
leta 1981 in pristno in spontano želi biti pomnik teh naporov. Avtof
skulpturo povezuje premišljevanje — dograjevar^e v znacuen oei af
bienta ljudi, katere avtor spoznava v vsakodnevnem stiku z njimi. I

Postavitev nakazuje možnost za podobne akcije tuđi v bodoćH
Skulpturo borno postavili 4. septembra 1981, na predvečer osrednj*
proslave 40-letnice vstaje v naši obfini.

ZA ZTKO VRHNIW
.Pavel Mi*



PST 1981 NAŠ ČASOPIS

FRANCZVRHNIKE

Tisoči kilometrov na nogah
fctaviti Franca Kovača, športnega entuziasta za tek, ni težko.

; da povedati in napisati. Čeprav je že stopil v šesto desetletje
a, je s svojimi rezultati pritegnil pozornost slovenske športne

posebno še tistih, ki redno spremljajo atletske dogodke.

'GENS UNA SUMUS«

|ie bila množična športna
"̂ cija v tem delu Slovenije
^Povojih, je Franc pretekel
'eden desetine kilometrov.
'69ov stil teka in na način
^ a je močno vplival atletski
:r janez Gabršek iz Ljublja-
ranc je sprejemal njegove

6'e in se temeljito pripravljal
astednja tekmovanja.

'udi soudeleženec prven-
^lovenije v svoji kategoriji.

ŠAHOVSKE
VESTI

Osvoji I je eno od nagrad —
knjigo Franja Mihaliča o marato-
nu. Zdi se, da je ravno ta knjiga
odločila, da se je naš znani atlet
odločil za kraljico športov. Opre-
delil se je za maraton, za najtežjo
disciplino pod okriljem kraljice
športov.

Ta knjiga mu je bila zvezda
vodnica, bila mu je nujno po-
trebna za sistematičen trening.
Dneve in dneve je marljivo treni-
ra!, pretekel je desetine kilome-
trov po dežju, po neznosni vroči-
ni, po snegu. Začel je z malim
maratonom (21 km) in v sebi
ustvaril samozaupanje, ki je po-
trebno za atletsko disciplino, ki
se po pravici izgovarjaspoštljivo:
za maraton.

»Čudni Ijudje smo maratonci,
nadaljuje svojo zgodbo. »Treni-
ramo dolgo in temeljito, da bi na
stezi pokazali svojo pravo vred-
nost in premagali nasprotnika.
Vendar, kolikor jaz vem, ima na
stezi večina samo en cilj — pre-
magati dolgo in naporno pot,
uspeh pa je plod priprav in tre-
nutnega razpoloženja.

Res veliko je primerov prija-
teljstva, ko pomagaš sotekmo-
valcu, da premaga progo, ćelo
za ceno lastnega uspeha. V svoji
karieri sem videl dosti takih pri-
merov in lahko rečem, da za nas
maratonce velja latinski prego-
vor, ki ga dobro poznajo tuđi ša-
histi: »Gens una sumus« — Vsi
smo istega rodu.

Resnično, vsi smo istega rodu
v pisani pahljači športnih disci-
plin. Naš sogovomik se je med
pogovorom pogosto spominjal
znanih imen Jović iz Beograda,
Ština iz Novega mesta, Svetina
in Munih iz Ljubljane, Kožar in
Mrvar iz Varaždina in drugih. To-
vartštvo z maratonskih steza je
preraslo v iskreno prijateljstvo.
»Ko grem na katero od tekmo-
vanj,« pravi Kovač, »grem z za-
dovoljstvom, ker bom tam prav
gotovo srečal stare prijatelje, ki
jih poznam že leta. Prepričan
sem, da bodo ta prijateljstva še
dolgo trajala.«

KO DAJE VINO MOĆ

V nadaljevanju zgodbe borno
izvedeli, da ćelo pri maratonu, ki
je za mnoge izjemno in nekako
resno športno doživetje, lahko
priđe do smešnih situacij.

»Vsak tek, predvsem daljši, je do-
godek zase, posebna vrsta vznemir-
jenja. V spominu mijeostal maraton
v Varaždinu 1977. leta. Nekje na tri-
desetem kilometru se me je lotila
neznosna žeja in z njo kriza. Tako
utrujen in izčrpan sem pritekel v naj-
bližjo hišo in zaprosil za pijaco. Go-
stoljubni domaćin mi je ponudit pre-
cej velik kozarec domaćega črnega
vina, rekoč: Iz domaćega vinograda
je, moć ti bo dalo. V trenutku sem
popit in ko sem se zahvaljeval, je bil
kozarec spet poln. Žejen kot sem bil,
sem špil tuđi drugi kozarec in stekel
na ulico. Kakih 500 metrov je bilo res
bolje. Potem pa se mi je cesta začela
zvijati in gugati. Koliko časa sem
tako tekel, ne vem, spominjam se,
da se je ob meni ustavil rešilni avto.
Pojasnjevanje, da ni nič, ni pomaga-
lo. Malo zlepa malo zgrda so me po-
tisnili na ležišče in z vključeno sireno
smo se odpeljali proti mestu. Na
srećo se mi jim je posrećilo pojasniti,
da ni krivo srce, ampak domaće crno
vino. Tako so me pustili v športni
dvorani v Graberju.

Ko se prijatelji hočejo požaliti na
moj račun, me navadno spomnijo na
ta dogodek.

Spomnim se tuđi, da so mojim pri-
jateljem, ko so jih videli tako izmuče-
ne, ponujali denar za avtobus, z
avtom so jih hoteli peljati do cilja, ne-
kateri tekmovalci so prišli na cilj, koje
organizator že snel oznako »cilj«.
Toliko je teh dogodkov, da bi se dala
napisati precej debela knjiga.

NA TEKMO Z DRUŽINO

Ljubezen do teka je oče Franc
privzgojil tuđi svojima hčerama Ma-

rički in Ančki. Tinajstletna Marička že
teče na šolskih tekmovanjih in do-
sega vidne rezultate. Nastopa za
ŠŠD Kurir z Vrhnike in je ena od
tekmovalk, ki jim prerokujejo lepo
športno prihodnost. Za svojo ekipo je
nastopila tuđi v finalu pionirskega pr-
venstva Slovenije in je mnogo pri-
pomogla k uspehu svoje sole.

Osemletna Anka nastopa v kate-
goriji mlajših pionirk in mirno iahko
rečemo, da je z rezultati presegla
svojo starost. Omenimo zelo zanimiv
podatek. Franc Kovač gre skoraj na
vsako tekmovanje z družino. Ko oče
nastopa v kategoriji veteranov, Ma-
rička in Ančka nastopata med pionir-
kami. Žena pa drži pesti za dobro
športno srećo in za dobro stezo.

»Mislim, da je tako najbolje. Če-
prav mi tek mnogo pomeni, posebno
pozornost posvečam spoznavanju
naše prele'pe domovine. Tuđi dru-
žino vodim s seboj, da vidijo in obču-
tijo gostoljubje teh čudovitih ljudi, da
se deklici spoznata s svojimi vrstni-
cami in da na licu mesta občutita ves

ponos in veličino naših narodov.
Ženi pa naj bo vsaj malo v zahvalo za
razumevanje, ki ga ima do deklet in
mene <• Franc Kovač želi omeniti tuđi
svojo delavno organizacijo »Iskra« iz
Horjula, kjer je zaposlen in kjer na
njegovo aktivnost gledajo s simpati-
jo. Zelo pohvalno govori tuđi o Mateji
Grom in Rafaelu Jakliču, o marljivih
športnih entuziastih in organizatorjih
množičnih športnih tekmovanj.

»Ko razmišljam o svoji desetletni
karieri maratonca, o stotinah in tiso-
čih pretečenih kilometrov v vsakem
vremenu, se včasih vprašam: Kaj mi
je dal maraton? Odgovor je ena
sama beseda: Veliko! Čudovito se
počutim, veliko sem videl, veliko le-
pega doživel. Dokler mi bodo noge
služile, bo maraton ostal moja velika
ljubezen.

Nekaj pomembnejših rezultatov
Franca Kovača: mali maraton (21
km) Varaždin—Ivanjec 1:26 h, ma-
raton (42,2 km) v Varaždinu 3:05 h,
super maraton (60 km) Za-
greb—Čazma 4:57 h.

MOMIR ARSIĆ

Vrhniška kurirska planinska pot
Naša planinska pot po hribovju in kurirskih poteh okoll Ljubljan-

skoga barja je privabila že precej planincev, Ijublteljev narave in tuđi
»transverzalcev«, kar kaže povpraševanje po dnevniklh »Vrhniške
kurirske planinske poti — VKPP«, ki so jih planinci »pograbili« že
preko 300, pa tudl število vrnjenih In Izpolnjenih dnevnikov se je
povzpelo čez 60. Najbolj številni obiskovalci naše »transverzale
VKPP« so Ljubljanćani (40) in Zagrebčanl (10). Tuđi nekaj Maribor-
čanov in Sarajevčanov je že prehodlio našo transverzalo. Na žalost
pa je Vrhničanov, kl jim je transverzala namenjena, bol] malo, saj so
jo prehodill v celoti le trlje. Morda bo koga le vzpodbudil opis poti, kl
ga danes prlobčujemo.

Vrhniška kurirska planinska pot
(VKPP) krene z Vrhnike po Idrijski
cesti proti Blatnemu dolu in jo poleg
običajnih palninskih markacij
spremlja še črka »V«, ki je oznaka
za VKPP. Na koncu Idrijske ceste
pri vodovodnom koritu krenemo po
levi poti in po cea 300m spet zavi-
jemo levo ter po nekaj korakih

S Korena nas markacije z oz-
nako »V« po petnajstih minutah
pripeljejo do vasice Sleva, kjer za-
vijemo na desno po kolovozu, ki
nas pripelje do konca senožeti, od
koder pot nadaljujemo po grebenu
navzdol. Pod grebenom nas pri-
čaka kolovozna pot. ki nas pripelje
na cesto Pdhov gradec—Horjul.

Vrhniško kurirsko planinsko pot sta prehodila tuđi Zagrebčana
Ivo in Dubravka Petrinovič. Všeč jima je bila in pravita, da še pri-
deta. Čudila pa sta se, da se tako malo naših planincev in občanov
poda na to pot, ki jo imajo pred nosom.

desno navkreber. Po slabi uri hoje
z Vrhnike pridemo do peskokopa,
ki je desno ob poti, poleg pesko-
kopa pa je bunker »Blatni dol«,
kjer borno dobili prvi žig poti. (Žig je
v koći na Planini!)

Z Blatnega dola na Planino nas
vodi kolovozna pot, ki se je držimo
desno do križišča već kolovozov,
kjer krenemo po stezi navzgor. Po
slabi uri hoje borno ugledali raz-
gledni stolp in kočo na Planini, kjer
je druga kontrolna točka VKPP.
Koča je oskrbovana le konec tedna
ob nedeljah, će je lepo vreme pa
tuđi ob sobotah. Znak, da je koca
odprta, je razobešena zastava na
vrhu razglednega stdpa, ki je vidna
z Vrhnike tuđi s prostim očesom.

S Planine krene pot po že obsto-
ječi Ljubljanski mladinski krožni
poti (oznaka »M«), ki nas po 15.
minutah pripelje do brunarice na
smudšču Ulovke. Od brunarice, ki
je odprta ves teden, krenemo po
cesti proti Miznemu dolu, kjer se
odcepi pot proti Vranjim pecinam,
ki so od poti oddaljene približno 15
minut hoje. Dotu s Planine hodimo
slabo uro. Žig je na kmetiji pri Otri-
nu, ki je na križišču treh čest, en ki-
lometer od brunarice.

Z Vranjih pečin se vrnemo nazaj
na cesto, po kateri krenemo proti
Smrecju, do koder nas vodijo mar-
kacije z oznako »M«. Podveh urah
pridemo do gostilne, kjer je četrta
kontrolna točka VKPP.

S Smrečja nas pot z oznakami
»M« vodi skozi šentjošt in čez Sa-
motorico na Koreno, kjer borno na
kmetiji pod cerkvijodobili žig. Dotu
borno hodili dobre tri ure.

Često samo prečkamo in krenemo
po kolovozni poti navzgor proti
Ključu, ki je precej prepreden s ko-
lovozi, zato je treba dobro odpreti
oči in zasledovat markacije s črko
»V«, ki nas mimo vrha Ključa pripe-
ljejo do Partizanskoga doma na
Ključu. Z vrha do doma je približno
10 minut hoje navzdol. (Žig je v
domu!) S Korena do Ključa je dve
uri hoje.

Od doma na Ključu se spustimo
po cesti navzdoi in po poiurni hoji
pridemo na asfaltirane ceste Ljub-
ljana—Horjul, po kateri gremo
desno do Brezja. kjer pri trgovini
zavijemo levo na makadamsko
pot, ki nas po 500 m pripelje čez
polje do gozda, v katerega nato za-
vijemo. Po 500 m kdovozne poti
zavijemo desno na stezo, ki nas po
grebenu pripelje na Ferjanko, ki je
naslednji cilj naše poti. Na jaši stoji
kmečka hiša, kjer borno odbili žig.

S Ferjanke zavijemo pri kmetiji
desno navzdol po kolovozu, čez
jaso v gozd. Kolovoza se na raz-
potjih držimo levo in nas bo pripe-
Ijal v naselje Log, kjer pridemo na
magistralno cesto Ljubljana—Vrh-
nika (avtobusna postaja).

Z Loga vodi pot čez nadvoz av-
toceste in natotakoj levo čez Pleši-
vico proti Notranjim goricam, 4 km
po cesti. Od tam je do Podpeči na
2 km ravne asfaltirane ceste.

V Podpeči zavijemo v križišču
levo, pri bencinski Črpalki pa desno
navkreber po godzni poti, kjer po
približno 1 km zavijemo na desno
navkreber po stezi. Po pol ure pri-
demo do cerkvice S v. Ana. Z Vrha
nadaljujemo pot levo po cesti proti
Preserju. Pri prvi hiši zavijemo
levo po srednjem kolovozu rahlo
navzgor. Po uri hoje pridemo do
zaselka Planica, kjer nato zavijemo
desno po cesti, ki se dviguje proti
Krimu čedalje bolj strmo, posebno
potem, koprečkamogozdnocesto.
Po dobrih dveh urah hoje pridemo
na sedlo pod Krlmom, kjer je zra-
ven jaše na bukvi skrinjica z žigi
Ljubljanske mladinske poti in naše
VKPP.

S Krima (sedla) krenemo po
cesti navzdol in po treh kilometrih
hoje desno na cesto, ki pelje z Iga
na Rakitno. Po dveh kilometrih
borno zavili s ceste levo na stezo in
po dveh urah prispeli v Rakitno,
kjer borno dobili v gostilni na kri-
žišću žig. S Krima pa do Rakitne in
naprej v Pekel ter Pokojišče borno
sledili markacijam ljubljanske mla-
dinske poti, ki je označena s črko
»M«.

Pri gostilni na križišču zavijemo
levo po asfaltirani poti in po 200m
desno na makadamsko pot, ki pelje

po dolini in naprej proti sedlu, ki ga
vidimo na obzorju. Na sedlu se poti
križajo, mi pa gremo naravnost po
poti, ki pelje navzdol. Čez nekaj sto
metrov borno prečkali cesto in se
ob električnih drogovih po grapi
spustili navzdol in dosegli kolo-
vozno pot, ki nas bo pripeljala v do-
lino, v vas Zabočevo. Do tod ho-
dimo eno uro in pol. Po dobri uri
hoje preko vaši Brezovica, kjer za-
vijemo desno proti Borovnici in
pred železniško progo levo skozi
vas Ohonico, borno prišli do go-
stišča v PeMu, kjer dobimo na-
slednji žig. (Gostišče ob nedeljah
zaprto).

Pri gosti šću krenemo navzgor ob
slapovih, kjer nas caka najlepši del
poti. Ko pridemo do vrha slapov, po
dobre pol ure hoje, pridemo do ko-
lovozne poti in po slabi uri borno
prispeli na Pokojišče, kjer borno v
gostišču dobili žig.

S Pokojišča krenemo proti Vrh-
niki in po 1 km zavijemo levo in sle- *
dimo Notranjsko pot, ki je ozna-
čena s črko »N«. Po približno 4 km
zagledamo tablo TV 17, ki nas na-
poti desno po gozdni poti, proti ku-
rirski postaji med NOB. V hišici je
žig TV 17 in Ljubljanskoga vrha.
Od hišice se spustimo navzdol na
gozdno (10 min.) in nadaljujemo
pot po njej na Jerinovec (gozdna
lopa). Od tam pelje levo kamionska
pot proti Vrhniki, naravnost pa
gozdna pot na Ljubljanski vrh. Ce
zavijemo desno, lahko obiščemo
Hrencovo jamo in Košelevko (30
minut), kraški jami, znani tuđi iz
NOB.

Z Jeri novca nadaljujemo pot na-
ravnost po gozdni cesti, s katere po
dobrih 500 metrih zavijemo na
desno, na kamionsko pot in po tej
nato rahlo navkreber na Češnjico,
kjer pri znamenju (križu) zavijemo
navzdol na pot, ki pelje s Pokojišča
v Verd. Tu zavijemo levo po cesti
navzdol in po dobrih 100 metrih
spet levo, na gozdno pot, ki nas
pripelje do železniške proge in nato
pod njo dalje v vas Verd, kjer zavi-
jemo levo skozi Retovje (izvir Ve-
like Ljubljanice) in čez Mirke v Mo-
čilnik (izvir Male Ljubljanice). Z
Modlnika pelje do Vrhnike dvoje
poti, tako da se ne da izgubiti.

7

I
•Ojimi rezultati je zbudil ra-
Post tuđi na Vrhniki. Mnogi
Ptovanjem spremljajo pri-
pnje Franca Kovača, da s
Faktivnostjo opozori naše,
|k lepi in zanimivi šport pri-
Iludem katerim je še kako

Njim delovanjem je postal
Ambasador svojega mesta.
N, kjer je nastopal, je poleg
m imena napisal tuđi ime
9a mesta. Nastopal pa je,
a"i pravi, povsod.

"ovo leto bo potoval v Va-
1(ia znani polnočni tek, kli-
& v Posavino, Podravino, v
n'to Liko, pod legendarno
°- Povsod, kjer marljivi

1)1 delavci želijo s teki obe-
ćan svojega mesta — dan
f> osvoboditve, jubileja, po-
budi Franca Kovača. Clo-
'to s svojo prisotnostjo želi
•ati svečanost in potrditi
*Mjenjsko opredelitev.

N3RADA NA PRVEM
UMOVANJU — SUHA
DOMAĆA SALAMA

rSd desetimi leti sem začel
5 ' i , da se staram, da izgub-
"iladostno svežino, eno-

10 povedano: leta so nare-
voje. Zadal sem si nalogo: s
'Slom in režimom življenja
°vati letom. Začel sem tre-
I najprej na atletski stezi,
"Pa sem dojel, da je mnogo
,ifi lepše teci po zelenih
"toh in po gozdu. Vzljubil
tek v naravi in vedno več
"cjhajal naravnost v naravo
11 izpolnjeval svoj nacrt tre-

?tern pa,« nam naprej go-
rane Kovač, »so prišli prvi
'Pi. »Naključje je hotelo, da

Prvić tekel v bližnjem
"••> Pridni organizatorji so
Jvili vrsto praktičnih nagrad.
"i imel sreče: na cilj je pri-

zadnji). Sledilo pa je
^o presenečenje — zad-
I I je organizator poklonil
lomačo salamo.

Matjaz
Justin
4. na

državnem
prvenstvu

*•« državnem pionir-
*em šahovskom pr-

> s t v u v Čajniču, ki je
s''o od 18. do 28. julija
>° naši šahisti dosegli
* en lep uspeh. Matjaž

^stin je bil najboljši
^dstavnik iz Slovenije

je osvojil 4. mesto.

Rezultati: - 1 . Kožul
9̂ct) 12,5, 2. Stevanovič

fM) 11,3. Bakić (Bgd)

& ' ;4. Justin (Vrh) 10,5, 6.
p o v e c (Žalec) 9, 12.

a č'č (Vrh) 5 točk.



V Razorski dolini smo
se že tretjič sešli

Srečanje občanov ob 22. Juliju v Razorski dolini je bilo
letos že tretjič zapored. Ljudje so cei dan prihajali v to pre-
lepo dolino. Že zgodaj zjutraj so lovci tekmovali v strelja-
nju na glinaste golobe, ki je nato prešlo v tovariško sreča-
nje.

Ob tej proliki je zbranim spregovoril predsednik OK ZSMS
Bojan ščukovt, ki je med drugim poudaril, da je danes tako kot
1941. leta potrebna akcija, ki sicer ni oborožena, je pa enako
odločna in vztrajna, da pridemo v napad zoper odtujevanje
ustvarjene vrednosti, proti lokalnim interesom, proti nerenta-
bilnim gospodarskim naložbam. »Zavedamo se, da bo le-to
moć storiti s konkretno odgovornostjo, zato mladi in ves delav-
ski razred zahteva, da prenehamo s posploševanjem in zao-
kroževanjem odgovornosti v začaranem krogu,« je dejal.

Za razvedrilo so poskrbeli vojaki. Da pa je srečanje tako
uspelo gre največ pohvale borcem.

Ulovka — priprave
na zimo

Smučarski tereni na Ulovki dobivajo »gladko« podobo. Mesec
dni je po pobočjih Ulovke brnel buldožer in vrtalni stroj'. Ravnali
so teren: minirali skale, ki so se jih morali smučarji ob manjšem
snegu izogibati, v grapo pa so z buldožerjem narinili precej zem-
lje, da je v spodnjem delu strmina nekoliko manjša in prehod bolj
tekoč — zasuto je korito na osrednjem delu smučišča.

Akcija, da bi dobili večje in
varnejše rekreacijske smučar-
ske površine je združila predv-
sem smučarske entuzijaste iz
Industrije usnja, iz smučarske
sekcije TVD Partizan in skupino
vojakov Dragiše Iskrenovič iz
Cankarjeve kasarne. Marsika-
iero popoldne, ćelo ćele dneve
so prebili prizadevni smučarski
delavci na pobočjih Ulovke.
Predvsem člani gradbenega od-
bora Janez Langenvalter, Franc
Petkovšek in Nače Knapič ter
vodja smučarske sekcije Janez

Barbo zaslužijo vso pohvalo, da
so strmine že videti gladke.
Poleg izravnavanja terena so
»prebili« nov prehod do bruna-
rice — s tem bo smuka varnejša,
saj bo proga speljana tako, da
manj izkušeni smučarji ne bodo
ovirali boljših na smučišču v
grapi. Poleg Industrije usnja je
smučarjem priskočila na pomoč
tuđi Parketarna, ki jim je dala les
za postavitev startne lope. Pri
urejanju smučišč, predvsem
»grape« gre tuđi za to, da so za-
dostili tuđi zahtevam medna-
rodne smučarske zveze FIS in si
tako zagotovili prirejanje nadalj-
njih slalomskih tekem za evrop-
ski smučarski pokal.

Da bo v rekreacijskem centru
Stane Dobovičnik-Krt do zime
vse nared so se delavci Indu-
strije usnja lotili tuđi popravila in
obnove vlečnic. Vse kar je bilo
dotrajanega so zamenjali.z no-
vimi deli in že nabavili plastična
sidra. Vlečnica Jamnik bo imela
samopodajna sidra. Namera-
vajo pa postaviti še eno manjšo
brunarico. Za dobro urejenost
smučišča bodo kupili še en ra-
trak domaće proizvodnje, sta-
rega pa prenavljajo.

Jeseni bodo priskočili na
pomoč tuđi osnovnošolci —- po-
brali bodo še kamenje, tako bo
priljubljeno smučišče, na kate-
rem se je prav v zadnjih zimah
zelo razmahnila množičnost pri-
pravljeno dočakalo prvi sneg.

Borovničani — prijave
v vrtec

Vsi, ki želijo otrokom zagotoviti organizirano varstvo v
vzgojno varstvenem zavodu, naj se od 20. do 30. avgusta zglase
v vrtcu v Borovnici in izpolnijo prijave. KS Borovnica

Obvestilo
Dom JLA Vrhnika vpisuje nove člane v sekcije pri Domu

JLA, in sicer v folklorno, dramsko, foto-amatersko, raclio-
amatersko, šahovsko, strelsko, kegljaško in otroški zbor.

Za vsa pojasnila se obrnite na tel. št. 751-356 ali se zglasite
osebno v domu.

Dom JLA Vrhnika obvešča svoje člane, da bo v letu 1981-82
organiziral tečaje slovenskega jezika (začetne in nadaljevalne),
angleškega in nemškega jezika (zaćetni), daktilografije, itd.

Prijave in vplaćila sprejema Dom JLA od 20. avgusta do 15.
septembra 1981.

Radioamaterji v
tekmovanju
Alpe-Adria

V soboto, 1. avgusta 1981 se je pred domom JLA zbrala
majhna skupina amaterskih navdušencev. Posebno Branko, ki
je pravkar prišel na dopust iz JLA, ni skrival veselja ob snidenju.
Brez posebne komande so v nekaj minutah privlekli iz Radio-
kluba dve UKV radijski postaji, dva mala agregata, pa še kup
spremljajoče opreme, vključno s hrano in vse to strpali v Brane-
tov vvartburg. Kmalu se je po ulici 6. maja pripeljal še z leti in s
5-metrsko anteno obložen fičko.

In kaj je bil cilj te ekspedicije?
Sodelovanje v UKV radioama-
terskem tekmovanju seveda!
Alpe-Adria se imenuje tekmova-
nje, ki ga izmenično tradicio-
nalno organizirajo Zveze ra-
dioamaterjev Slovenije, Italije in
Avstrije za čimboljše sodelova-
nje tuđi na amaterskem področ-
ju.

Približno 45 minut po startu,
smo že prispeli na koto 961 —
Goli vrh, najvišje v Žirovskem
vrhu, nekje nad bogato žilo ura-
nove rude

Kljub poznemu popoldnevu se
je živo srebro še vedno zadrže-
valo blizu 30 stopinj Celzija, kar
pa nas ni motilo pri postavljanju
antene in šotora, da bi čimprej
lahko preizkusili vrednost nove
lokacije. In ni nas razočarala —
Dragan se je brez problema
»pogovoril« s Francijo. Franco-
ski radioamater je bil več kot
tisoč metrov višje od nas v Alpah
na sami meji med Italijo in Fran-
cijo, kar pa ne spremeni dejstva,
da nam je bila to prva zveza na
UKV s to deželo.

Do 2. ure zjutraj v nedeljo je
Slavko vzpostavil približno 40
zvez, vse čez 400km: z Vojvodi-
no, s Srbijo, z Madžarsko in s
Češkoslovaško, sele ob 8. uri pa
se je začelo tekmovanje, ki je
trajalo deset ur. V tem času smo
naredili 163 zvez, najdaljša pa je
merila kar 640km, kar je novi
klubski redkord.

Poudariti pa je potrebno, da z
delom v terenskih pogojih ra-
dioamaterji ne zadovoljujejo le
svojih Ijubiteljskih interesov tem-
več se obenem pripravljajo za
splošni ljudski odpor oziroma za
vzpostavljanje še kako po-
membnih in potrebnih zvez v
primeru naravnih ali drugih ne-
sreč.

Velja naj torej načelo vsakod-
nevne pomoći družbenim orga-
nizacijam in društvom, ki oprav-
Ijajo družbeno priznano delo ne
samo ob potresu ali drugi na-
ravni nesreći! VILKO OBLAK

Vse člane Radiokluba ob-
veščamo, da avgusta urejamo
nove prostore na Trojici. Zbor
pred klubom vsak dan ob 16.
uri.

Pomembna novost za ljubitelje nogometa na Vrhniki je, da je
NK Usnjarsprejet v športnotekmovalni sistem, ki ga je razpisala
Nogometna zveza Slovenije. To pomeni, da NK Usnjar izpolnjuje
vse predpisane kriterije za tekmovanje v območni ligi.

Tako bodo imeli ljubitelji no-
gometne igre na Vrhniki mož-
nost, da bodo v športni sezoni
81-82 gledali kvalitetnejša moš-
tva in kvalitetnejše igre, kot do
sedaj.

Funkcionarje in igralce kluba
pa čakajo nove obveznosti in
odgovornosti, in sicer: da še na-
prej organizirajo kluba, da zago-
tovijo potrebna denarna sred-
stva za nemoteno delo in tekmo-
vanja, da trenerji dobro pripravijo
moštva za tekmovanja, da igralci
disciplinirano in vestno oprav-
Ijajo svoje naloge. Če borno v
klubu vse te naloge dobro opra-
vili, se nam obeta, da borno gle-
dali na Vrhniki dober nogomet.

Sedanja piramida kluba je na-
slednja:
4. I. selekcije
3 II. selekcije
2. III. selekcije
1 IV. selekcija
1 V. selekcija

Prve in druge selekcije so or-.
ganizirane na osnovnih šolah
Vrhnika, Borovnica in Drago-
mer-Log, tretji selekciji pa pri NK
Usnjar in Borovnica.

Prve in druge selekcije bodo
tekmovale na nivojih osnovnih
šol in se borile za prvaka občine,
nato pa preko ŠPD za prvaka
Notranjske.

Tretje selekcije bodo tekmo-
vale v Ljubljanski kadetski ligi, v
kateri so naslednji klubi: Ljublja-
na, Olimpija, Slavija, Slovan, Ili-

rija.Medvode, Svoboda, Borov-
nica*, Usnjar.

Četrta selekcija bo tekmovala
v Področni mladinski ligi B, ki jo
sestavljajo: Alples (Železniki),
Bela krajina (Crnomelj), Dom-
žale (Domžale), Elan (Novo
mesto), Hrastnik (Hrastnik), Je-
senice (Jesenice), Litija (Litija),
Triglav (Kranj), Olimpija (Ljub-
ljana) in Usnjar (Vrhnika).

Peta selekcija bo igrala v Ob-
močni ligi — zahod, v kateri so
naslednja moštva: Bela krajina

(Crnomelj), Elan (Novo me$
Jesenice (Jesenice), Ko#
(Kočevje), Litija (Litija), V
(Sežana), Vozila (Nova Go<*
Domžale (Domžale), Ljubi
(Ljubljana) in Usnjar (Vrhn1'

V tej ligi so možne mw
spremembe glede na status
ribora.

Pri tako kvalitetnih eW
upamo, da bodo tuđi kvaP
igre in zato pričakujemo;
bodo tribune polne gleda"

Prvenstvo se prične 30. ^,
sta, prvo tekmo Usnjar
doma. t

RATOMIR VIĐEN«?

Popravek
V prejšnji šlevilki nam jo je na 3 sirani zagodel tiskarski škrat. Pod naslove1^
••Državni odlikovanja, ki sta ;u preiela Josip Verbjč in Marija Žitko SR drU'J1

stavek pravilno glasi: Predsedstvo SFRJ je odlikovalo Josipa Verbiča z redô
zaslug za narod s si etarno zvezdo in Marijo Žitko z redom zaslug za narod s sref
nimi žarki
ž°a neljubo pomoto se opravičujemo. odlikovancema pa iskreno čestitamo

konfpreno« Syoaii ..Vne zvo/e
, delovopga Ijttdiit 'a oh< me Vrh

nika - Urejd urednički odbor
Jereb Marina (prod^ednik), Curk
Vida, Borof Milorad Susman
Jakob c e l i n Mifdti Ki.r-^vet <
Anđrej, ! đtoli i- "đnc (g)avn tn
ocJtjovomi ur<\jrtik} /itko Iv.in
(tehnićm urednik) N.JS'OV •
uiedmstva O> S/D! Ca.ikirjev
tnj 8 Vrhnika "itpvilka /iro M
a j r i j 50' 10 6 ni A1016 Teto
fon"Wd iitevilkd ureiini^hM

, /(i ""i ( i-k l i jc.irn,iL]j(J'k<
1 pidvica Sjubi/arifi Kopif Mjcn i ? ',

i o rmenju Sekretari-' i n 1 '
fortrpftje v I' Cf'S > n
tot kp pi/i^jci r ri<,uvkt

^tako^a o o'jeidvoertju proizvorto^
Q^^đ{*tev v piom^tu (J\< dm list,
WSk »t 33- M 6 U) je Ndb f rt
g ^ ^ ' oorosčen piotnptnt*qa

Usnjar sprejet v območno ligo

Taborniki so v Stari malen že pripeljali strešnike, k
bodo prekrili streho na hišici, ki so jo dobili od turist
nega društva. Še letos jo bodo obnovili in preuredili
preprečili nadaljnje propadanje stavbe. Urejajo ti
bazen, okolico, postaviti nameravajo nove klopce in r
žice ter urediti prostor, da si bodo obiskovalci lahko ta
kot včasih spekli tuđi kaj na žaru.

Njihov starešina Tomislav Pejić je zadovoljen z dela
nostjo vseh tabornikov. »Že na občnem zboru sem I
kar presenećen nad udeležbo in nad navdušenjem pl
sotnih za taborništvo. Zdaj že imamo tuđi svoje prostoj
v kletnih prostorih v bloku v Gradišću. Opremljamo j l
pri tem nam pomagajo delovne organizacije, zlasti IU
Tako borno imeli prostor za sestajanje in za skladišče

Hočejo, da postane taborništvo na Vrhniki, tako kot
bilo včasih, množično gibanje. V svoje vrste vabijo pri
vse, predvsem pa želijo vključiti čim več otrok.

V drugi izmeni za usposabljanje deklet, bodočffli
komandirk v SLO in DS, se 87 mladih dekiet izpopon
njuje za delo v svojih enotah na terenu.

Čudili smo se dekletom, kako v kratkem času s
naučijo delati z najsodobnejšim orožjem, ki bi s
uporabilo v primeru agresije ali obrambne vojne n
našem ozemlju.

Nekaj časa smo jih gledali, kako spretno in točn<
postavljajo protitankovske in protipešadijske min«
dobili smo vtis, da smo med njihovimi vrstniki v eno
tah JLA, s takim poletom in tako hitro se gibljejo P1

namišljenem manevrskem prostoru, rokujejo ;

orožjem in z minami. Med njimi sta bili tuđi dve nai
mladinki: Milena Leben in Vesna Borčič, ki smo j1

zalotili pri pripravi mine za boj proti oklepnim vozi
lom.

M. t


